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Un nou pas spre întărirea 
păcii și colaborării pașnice 

între popoare
La Belgrad s-au încheiat tratativele din

tre delegația guvernamentală a Uniunii 
Sovietice și delegația guvernamentală a 
R. P. F. Iugoslavia. Desfășurate în- 
tr-un spirit de prietenie și înțelegere 
reciprocă, aceste tratative — al căror 
obiect au fost problemele internaționale ce 
privesc interesele U.R.S.S. și R.P.F. Iu
goslavia, precum și examinarea sub toate 
aspectele a problemelor relațiilor politice, 
economice și culturale dintre cele două 
țări — s-au soldat în interesul dezvoltării 
continue a relațiilor dintre U.R.S.S. și 
R.P.F. Iugoslavia, în interesul dezvoltării 
colaborării internaționale și al întăririi 
păcii în întreaga lume.

Tratativele de Ia Belgrad și comunica
tul publicat la încheierea lor confirmă cît 
de rodnică este metoda tratativelor între 
state, dacă părțile interesate au năzuința 
sinceră de a ajunge la un' acord. Existența 
de ambele părți a acestor năzuințe a făcut 
ca delegațiile celor două guverne să 
pornească la examinarea problemelor asu
pra cărora au dus tratative, de t^gcțnci- 
pii ce servesc scopului întăririi încrederii 
și colaborării între popoare. Aceste prin
cipii cuprinse în Declarație sînt: indivizi
bilitatea păcii, singurul principiu pe care 
se poate baza securitatea colectivă; res
pectarea suveranității, independenței, in
tegrității teritoriale și egalității în drep
turi a statelor; recunoașterea și dezvol
tarea coexistenței pașnice între popoare, 
indiferent de deosebirile ideologice și deo
sebirile în orînduirea socială; respectul re
ciproc și neamestecul în treburile interne; 
dezvoltarea colaborării economice bilate
rale și internaționale; acordare de ajutor 
prin organismele respective ale O.N.U. 
precum și pe alte căi conforme principiilor 
O.N.U.; încetarea propagandei și dezinfor
mării, precum și a oricăror acțiuni care 
seamănă neîncredere și împiedică stabi
lirea unei atmosfere de colaborare și 
coexistență; condamnarea agresiunii și a 
oricăror încercări de a stabili dominația 
politică și economică asupra altor țări; 
recunoașterea faptului că politica blocu
rilor militare agravează încordarea in
ternațională, subminează încrederea între , 
popoare și face să crească p-rimejdia de 
război. \,

Exprimîndu-și atașamentul față de prin
cipiile Cartei Organizației Națiunilor 
Unite, în spiritul cărora au purtat tra
tativele, Uniunea Sovietică și R. P. F. 
Iugoslavia și-au exprimat în Declara
ția adoptată la Belgrad punctul lor 
de vedere comun în ce privește nu
meroase probleme internaționale de 
cea mai mare importanță, de a 
căror justă rezolvare depinde incontes
tabil stabilirea unei păci trainice și înde
lungate în întreaga lume. Acest punct de 
vedere corespunde consecventei politici de 
pace pe care o duce Uniunea Sovietică, 
politică ce a găsit și găsește cea mai 
largă aprobare și sprijin în rîndurlle tu
turor forțelor democratice și iubitoare de 
pace din întreaga lume. Astfel, reprezen
tanții U.R.S.S. și R.P.F. Iugoslavia s-au 
declarat în favoarea restabilirii drepturilor 
legitime ale R. P. Chineze în O.N.U., ceea 
ce ar contribui la întărirea rolului și pres
tigiului Organizației Națiunilor Unite, 
precum și pentru primirea în O.N.U. a 
tuturor statelor care corespund cerințelor 
Cartei. Guvernele celor două țări partici
pante la tratativele de la Belgrad au 
căzut de acord asupra necesității sporirii 
eforturilor pentru găsirea unei rezolvări 
pozitive, pe calea pașnică a tratativelor, 
în problemele atît de importante pentru 
pacea și securitatea internațională ca re
ducerea și limitarea armamentelor precum 
și interzicerea armei atomice; crearea unei

---------------------------- «.

securități colective generale, inclusiv a 
unui sistem de securitate colectivă în Eu
ropa, bazat pe un tratat; folosirea energiei 
atomice în scopuri pașnice. Atmosfera de 
încredere care s-ar crea în urma stabilirii 
unor acorduri internaționale în aceste pro
bleme ar face posibilă rezolvarea pe 
cale pașnică, pe o bază democratică și în 
conformitate cu dorințele și interesele 
poporului german și ale securității inter
naționale, a unei chestiuni atît de arză
toare ca problema germană, precum și 
satisfacerea drepturilor legitime ale R.P. 
Chineze asupra Taivanului.

Declarația de la Belgrad prevede de 
asemenea o serie întreagă de măsuri, de
osebit de importante, în vederea normali
zării depline a relațiilor sovieto-iugoslave 
și a dezvoltării lor în spiritul colaborării 
prietenești. Astfel, s-a căzut de acord a- 
supra luării tuturor măsurilor necesare 
pentru stabilirea unei situații contractuale 
normale, ce va servi drept temelie cola
borării în toate domeniile, asupra întăririi 
legăturilor și a colaborării economice, li- 
chidîndu-se consecințele tulburării relații
lor normale ce s-a produs în trecut, asu
pra încheierii unor acorduri economice și 
a unei convenții cu privire la colaborarea 
culturală .între cele două țări și popoare. 
De asemenea s-a căzut de acord să se 
realizeze colaborarea organizațiilor so
ciale din U.R.S.S. și R.P.F. Iugoslavia 
prin schimbul de experiență socia
listă și prin schimbul liber de păreri. 
O deosebită importanță prezintă înțelege
rea la care s-a ajuns la Belgrad în ceea 
ce privește stabilirea unor măsuri în ve
derea colaborării sovieto-iugoslave în do
meniul folosirii energiei atomice în sco
puri pașnice.

Toate aceste prevederi ca și celelalte 
cuprinse în Declarația duțăja Belgrad 
confirmă cu tărie că tratativele dintre de
legațiile guvernamentale ale U.R.S.S. și 
R.P.F. Iugoslavia au dus la crearea unei 
baze solide și sănătoase pentru continui 
întărire a prieteniei sovieto-iugoslave, în 
interesul micșorării, încordării internațiț- 
nale și al consolidării unei păci trainiefe 
în lumea întreagă. Iată de ce succesul tra
tativelor de la Belgrad are o însemnătate 

, deosebită nu numai pentru popoarele Uni
unii Sovietice și Iugoslaviei, ci și pentru 
cauza păcii în întreaga lume. De aceea 
poporul nostru, profund interesat în stabi
lirea unei păci trainice în întreaga lume, 
salută cu deosebită căldură rezultatele tra
tativelor sovieto-iugoslave. Poporul nostru 
știe că tulburarea relațiilor normale dintre 
state și popoare nu poate decît să contri
buie lia crearea și adînclrea încordării in
ternaționale, aducînd apă Ia moara duș
manilor păcii și ai colaborării internațio
nale. In faptul că succesul tratativelor so- 

. vieto-iugoslave a stîrnit furia neascunsă a 
cercurilor agresive din Occident și în pri
mul cînd din Statele Unite, opinia publică 
din țara noastră are o dovadă în plus că 
hotărîrile adoptate în comun de către gu
vernele U.R.S.S. și R.P-F. Iugoslavia 
atît în problemele internaționale de cea 
mai mare actualitate cît și în ceea ce 
privește consolidarea și dezvoltarea mai 
departe a relațiilor prietenești și de cola
borare între cele două țări constituie un 
nou succes în lupta forțelor iubitoare de 
pace în vederea zădărnicirii planurilor 
de război.

Succesele tratativelor de la Belgrad se 
vor răsfrînge în mod binefăcător asupra 
situației internaționale constituind un nou 
pas spre slăbirea încordării internaționale. 
El va contribui la crearea acelui climat 

■de încredere în relațiile dintre state, fără 
de care nu poate fi închipuită reglementa
rea problemelor internaționale litigioase, 
în interesul păcii în întreaga lume.

Vizita în R. P. R.
a tovarășilor M. Rakosi și A. Hegediis

Astăzi sosesc în București într-o vizită amicală tovarășii Matyas Ra- 
kosi, prim secretar al Comitetului Central al Partidului celor ce muncesc 
din Ungaria, și Andras Hegediis, președintele Consiliului de Miniștri al 
R. P. Ungare.

Bun sosit în Capitala țării noastre membrilor 
delegației guvernamentale a U. R. S. S. 

care au participat la tratativele de la Belgrad
Astăzi 4 iunie 1955 sosesc la București membrii delegației guvernamentale a Uniunii 

Sovietice, care au participat la tratativele sovieto-iugoslave la Belgrad.
Oamenii muncii din Capitala țării noastre primesc cu caldă prietenie pe N. S. Hrușciov, 

membru în Prezidiul Sovietului Suprem al U.R.S.S., prim-secretar al C.C. al P.C.U.S., 
N. A. Bulganin, președintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., A. I. Mikoian, prim vicepreședinte 
al Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. și adresează reprezentanților marii țări a socialismului o 
frățească urare de bun venit.

DIN REPUBLICA NOASTRĂ POPULARĂ
Repopularea apelor 
de munte cu păstrăvi

SUCEAVA (de la corespon
dentul nostru). In regiunea Su
ceava se acordă o mare atenție 
repopulării apelor de munte cu 
păstrăvi.

In acest scop, în multe locuri, 
ca de exemplu în satele Argel, 
Moldovița și Valea Putnei, ra
ionul Cîmpulung, în comuna 
Brodina, raionul Rădăuți, etc. 
au fost organizate și amenajate 
păstrăvării speciale, în ale că
ror incubatoare s-au produs 
pînă acum peste 900.000 puieți, 
care au fost trecu*,i în apele de 
munte.

Pentru obținerea unor și mai 
bune rezultate în acțiunea de 
repopulare a a.pelor de munte, 
s-au luat de pe acum măsuri 
ca în cursul acestui an să ia 
ființă o nouă păstrăvărie în co
muna Pojorita, raionul Cîmpu
lung. In noua păstrăvărie se vor 
produce anual cîte 600.000 pu- 
ieți.

In acest an acțiunea de re
populare se desfășoară cu suc
ces. Pînă la începutul lunii mai, 
în apele de munte din regiu
nea Suceava au fost răspândiți 
mai mult de 1.000.000 puieți.

Incubatoarele , păstrăvăriilor 
vor produce în fiecare an cîteva 
milioane de puieți. care vor fi 
trecuți în apele Bistriței, Suce
vei, Moldove; și Donnei. In fe
lul acesta vor fi repopulate a- 
pele de munte care vor da can
tități sporite de păstrăvi.

Cu planul cincinal îndeplinit
BACĂU (de la corespondentul 

nostru). — Pînă la sfîrșitul lu
nii mai colectivele din 7 între
prinderi industriale din regiu
nea Bacău au îndeplinit primul 
plan cincinal. Printre acestea se 
numără fabrica de confecții 
„Bacăul", unitatea de industria
lizare a lemnului IFET din O- 
nești, uzina metalurgică „Ceah
lăul" din Piatra Neamț, fabri
ca de postav „Proletarul" și 
altele. De curînd a început să 
producă primele tone de hîrtie 
și cartoane în contul anului 1956 
și iabrica „Comuna din Paris" 
din orașul Piatra Neamț.

ic
GALAȚI (de Ia coresponden

tul nostru). — Colectivul de 
muncă al fabricii de conserve 
„Ionel Jora“-Galați, a reușit,

datorită noilor perfecțiuni a- 
duse în procesul de producție, 
precum și aprovizionării ritmi
ce cu materia primă — peștele 
— să-și îndeplinească sarcinile 
ce-i reveneau în cadrul planu
lui cincinal, producînd acum 
conserve în contul lunii octom
brie 1956.

Continuînd cu succes între
cerea socialistă, în perioada 
dintre 1 și 20 mai, colectivul a- 
cestei fabrici , a reușit să pro
ducă peste plan aproximativ 
45.000 cutii Și borcane cu pește 
conservat. Aceste rezultate au 
fost posibile în urma extinderii 
inițiativei fruntașei în producție 
Victoria Doroftei de la fabrica 
„Flora" cît și apVcărli unor me
tode folosite în industria peș
telui din U.R.S.S.

,,Să asigurăm materia prima 
pentru industria siderurgică"

Aceasta este lozinca sub 
care se desfășoară în toate 
colțurile țării acțiunea de co
lectare a fierului vechi. Mobi
lizați de organizațiile de par
tid și de masă, tineri și vîrst- 
nici, școlari și muncitori înțe
leg importanța acestei acțiuni 
și mii ■ de kilograme de fier 
vechi colectate iau drumul ma
rilor combinate siderurgice. 
Scrisorile sosite la redacție de 
la tovarășii O. Cramarciuc și I. 
Broască ne vestesc despre roa
dele muncii pentru colectarea 
fierului vechi.

Centrul din Rădăuți al în
treprinderii pentru colectarea 
metalelor depune o vie activi
tate în vederea lămuririi mase
lor de cetățeni asupra impor

tanței colectării fierului vechi. 
Ca rezultat, planul de colec
tare a fost nu numai îndeplinit, 
dar și depășit cu 32.870 kg. 
fier vechi, 18.700 kg. fontă ve
che și peste 200 kg. metale ne
feroase.

Nu numai la complexul 
C.F.R. Ițeam unde muncito: ii 
au colectat 15.000 kg. fier vechi, 
dar și în satele din raionul 
Suceava se desfășoară intens 
această acțiune.

In comuna Scheia bunăoară 
s-au strîns peste 1.000 kg. Fer 
vechi, în Costîna 800 kg. Frun
tașe în această acțiune sînt și 
comunele Dărmănești și Dum
brăveni. In cursul lunii mai, în 
întregul raion s-au colectat 
peste 32.000 kg. fier vechi.

Amenajări 
în stațiunile 
de odihnă

In stațiunile de odihnă Govo
ra, Olănești și Călimănești — 
ne scrie tovarășul Ion Rizoiu 
— e o mare forfotă. Peste tot 
se desfășoară o vie activitate 
de reparații și înlocuire de ins
talații defecte, amenajări de noi 
vile, de săli pentru spectacole, 
etc. Peste tot, reparațiile sînt 
aproape terminate.

De asemenea tot aici sînt în 
curs de instalare trei băi de 
sulf și un nou centru de distri
buire a apelor minerale. De a- 
semenea, la Govora s-a termi
nat amenajarea parcului „1 
Mai", iar la Olănești s-a în
ceput reamenajarea parcului în 
care vor fi plantați circa 15.000 
de puieți și arbuști. Tot în 
parcurile Călimănești și Ostrov 
se deschid două cluburi cu săli 
de biblioteci, săli de lectură, 
săli de șah, etc.

Plivîtul cu substanțe 
chimice

TULCEA (de la coresponden
tul nostru). — Pe tarlaua însă- 
mînțată cu grîu de toamnă a 
gospodăriei agricole de stat din 
comuna Mihail Kogălniceanu, 
raionul Tulcea, plivitul buruieni
lor se execută anul acesta pe 
cale chimică cu o mașină spe
cială sovietică tip O.K.S. care 
prin mijlocirea pulverizatorului 
oscilant împrăștie soluția chimi
că. Cu această mașină s-au dis
trus numai în cîteva zile buruie
nile de pe o suprafață de 200 
ha. însămînțată cu grîu.

Prășesc mecanic și se pregătesc de
ARAD (de la . corespondentul 

nostru). Mecanizatorii de la 
S. M. T.-Felnac au pregătit 
mașinile pentru executarea pră- 
șitului mecanic pe supra
fețe cît mai mari. Mecanicii 
de sectoare au discutat cu con
ducerile gospodăriilor colective 
și în baza contractelor încheia
te au trimis brigăzile pe ogoare.

In multe locurj au început 
lucrările de îngrijire a culturi
lor pe care acum le execută în 
mod mecanic tractoriștii aceștei 
unități.' Astfel, tractoriștii Liviu 
Fidip și Ciucifara Sloboda, ca
re lucrează pe tarlalele gospo-

reeoltare
dăriilor colective din comuna 
Felnac, au prășit mecanic 40 
ha. ou porumb semănat în cui
buri așezate în pătrat. Și în al
te locuri mecanizatorii lucrează 
de zor la prășitul mecanic, iar 
în stație se fac ultimele pre
gătiri în vederea recoltării. Pî
nă acum au fost reparate toate 
secerătorile-legători și 10 ba
toze. In afară de mașinile din 
anij trecuți, mecanizatorii de la 
S.M.T, Felnac au primit anul 
acesta 5 combine din U.R.S.S. 
In curînd ei vor fi gata cu toate 
lucrările pentru recoltare.

Mașini sovietice de defrișat și executat șanțuri
TIAAIȘOARA (de la corespon

dentul nostru). In cîrhpia bănă
țeană există unele terenuri pe 
care în vreme ploioasă băltesc 
apele, înăbușind semănăturile 
țăranilor muncitori și pricinuin. 
du-le din această cauză oameni
lor multe necazuri.

înciudați, oamenii le-au de
numit locuri „nărăvașe", căci 
uneori printr-o singură inunda
ție se distruge întreaga recol
tă. Ne mai dorind însă să fie 
la cheremul naturii, ei au cerut 
sprijinul organelor locale ale 
puterii de stat și iată că de cu
rînd la Ianova, Sînandrei, Re- 
metea Mare și Ghiroda au apă

rut mașini uriașe de defrișare 
și executare a șanțurilor. Sînt 
pluguri speciale ou două corma. 
ne tipul „KM. 1.400“ acționate 
de către 3—4 tractoare pe șe
nile Stalineț. Intr-o singură oră 
o astfel de mașină a trasat și 
taluzat un canal de circa 1800 
m. lungime, scoțînd un volum 
de pămînt pentru care erau ne
cesari cel puțin 1000 de oameni.

La gospodăria agricolă colec. 
tivă „Zorile roșii" din comuna 
Ianova, circa 200 ha. în care 
bălteau apele au fost redate a- 
griculturii și ocrotite pentru 
totdeauna împotriva inundații
lor.

LA RECEPTIONAREA BATOZELOR

Curtea uzinelor „Tudor Vladimirescu" din Capitală e plină încă odată verificată atent, după care este urcată pe rampa de 
de freamăt. Una după alta, batoze noi-nouțe părăsesc atelie- încărcare. Oamenii muncii de pe ogoare primesc de la uzinele 
rele uzinei înșiruindu-se pentru a fi recepționate. Echipa lăcă- „Tudor Vladimirescu" batoze de o calitate mereu mai bună, 
tușului Grigore Moise de abia prididește. Fiecare batoză este
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Distincții acordate 
de Prezidiul Marii 
Adunări Naționale

La Prezidiul Marii Adunări Naționale a 
avut loc vineri dimineața solemnitatea lami
nării Ordinului Muncii clasa I profesorului 
doctor Iuliu Hațieganu de la clinica medicală 
a Institutului medico-farmaceutic din Cluj, 
distins pentru activitatea sa îndelungată, de
osebit de valoroasă, didactică, științifică, 
practică și cu ocazia împlinirii vîrstci de 70 
de ani.

La solemnitate au luat parte dr. Petru 
Groza, președintele Prezidiului Marii Adunări 
Naționale, acad. prof. dr. C. I. Parhon, pre
ședinte de onoare al Academiei R.P.R., Avram 
Bunaciu, secretar al Prezidiului Marii Adu
nări Naționale, acad. Ilie Murgulescu. minis
trul Invăfămintului, Voinea Marinescu, minis
trul Sănătății, acad. N. Gh. Lupu, profesori 
universitari, medici.

Inmînîndu-i înalta distincție, dr. Petru 
Groza a felicitat pe prof. dr. I. Hațieganu.

In răspunsul său, prof. dr. I. Hațieganu a 
spus printre altele: Mulțumesc guvernului și 
partidului pentru înalta distincție care mi-a 
fost acordată. Mi-am făcut datoria și mi-o 
voi face și în viitor în pregătirea cadrelor de 
medici pentru a fi în serviciul sănătății po
porului.

*
Vineri la amiază a avut loc la Prezidiul 

Marii Adunări Naționale solemnitatea în- 
mînării Ordinului Muncii unor cadre de la 
Institutul medico-farmaceutic din Tg. Mu
reș, unor medici și personal medical sanitar 
din rețeaua de ocrotire a sănătății mamei 
și copilului, unui grup de medici merituoși, 
unor cadre didactice și unui grup de mun
citori și tehnicieni din industria poligrafică.

La solemnitatea înmînării distincțiilor au 
luat parte: dr. Petru Groza, președintele 
Prezidiului Marii Adunări Naționale, acad, 
prof. dr. C. I. Parhon, Avram Bunaciu, se
cretar al Prezidiului Marii Adunări Națio
nale, acad. Ilie Murgulescu, ministrul Invă- 
țămîntului, Voinea Marinescu, ministrul Să
nătății, acad. N. Gh. Lupu.

Pentru munca deosebită depusă în secto
rul lor de activitate și cu ocazia împlinirii 
a 10 ani de la înființarea Institutului medi
co-farmaceutic din Tg. Mureș au fost dis
tinși cu : Ordinul Muncii clasa I-a prof. dr. 
Desideriu Miskolczy, cu Ordinul Muncii cla
sa Il-a conf. dr. Tiberiu Andrasofszky, prof, 
dr. Vicențiu Vendegh, prof. dr. M. Matyas, 
prof. dr. Andrei Lorincz, cu Ordinul Muncii 
clasa IlI-a prof. dr. F.lemer Konp, conf. dr. 
Ladislau Balogh, conf. dr. Iosif Spielman, 
conf. dr. Arcadiu Kiss.

Pentru munca deosebită deousă în rețeaua 
de ocrotire a sănătății mamei și copilului si 
cu ocazia zilei de 1 iunie — Ziua interna
țională a copilului — au fost distinși cu : 
Ordinul Muncii clasa Il-a prof. dr. Eugen 
AbureL cu Ordinul Muncii clasa IlI-a dr. An
drei Kovacs, conf. dr. luliana Tîrlea, conf, 
dr. Vasile Coman Petrescu.

Pentru activitatea îndelungată și rodnică 
pe tărîm științific și practic au fost distinși 
cu Ordinul Muncii clasa IlI-a prof. dr. Cor
nel Crișan, prof. dr. Ioan I. Nițescu, prof, 
dr. Constantin C. Dimitriu. prof. dr. Maxi
milian Ponper, prof, dr. Alfred Rusescu, 
prof. dr. Simion Iagnov, prof. dr. Marcu 
Cajal.

Cu ocazia zilei de 1 iunie — Ziua inter
națională a copilului, pentru merite deosebi
te în activitatea didactică și educativă au 
fost distinși cu Ordinul Muncii clasa Il-a 
Octavian Halunga, Savin Popescu, Ion Un
gar, cu Ordinul Muncii clasa IlI-a au fost 
distinși Alexandrina Asan, Ladislau Arkosi, 
Bălașa Focșeneanu, Gh. Sebescu și Elena 
Veja.

De asemenea, au fost distinși cu Ordinul 
Muncii clasa IlI-a un grup de muncitori și 
tehnicieni din industria poligrafică.

Dr. Petru Groza a felicitat călduros pe cei 
distinși urîndu-le succes în munca pe care 
o depun.

In numele celor distinși au mulțumit pen
tru înaltele distincții acordate prof. dr. loan 
I. Nițescu și conf. dr. Tiberiu Andrasofszky.

(Agerpres)

Concurs international 
de inovații

In scopul rezolvării unor probleme impor
tante din sectorul producției industriale și 
pentru întărirea continuă a colaborării dintre 
oamenii muncii din țările de democrație 
populară, Oficiul de Invenții din Republica 
Cehoslovacă a lansat un concurs de inovații 
cu 14 teme, la care au fost invitați să par
ticipe și muncitorii, inginerii și tehnicienii 
din Republica Populară Romînă.

Pentru realizarea fiecărei teme, Oficiul 
de Invenții din Republica Cehoslovacă acor
dă 3 premii, iar pentru inovațiile aplicate și 
în țara noastră, inovatorii vor primi, sepa
rat, recompensele prevăzute de regulamen
tul inovațiilor. Temele acestui concurs con
tinuă să fie publicate în paginile ziarului 
„Tehnica Nouă", organul A.S.I.T.

Concursul internațional de inovații — pri
mul la care vor participa și oamenii muncii 
din țara noastră — se închide la 30 sep- 
tembrie, urmînd ca rezultatele să fie anunța- 

-----------  -----  (Agerpres)te pînă la 8 decembrie 1955.

Din partea soției marelui 
muzician George Ene seu
Mulțumesc pe această cale pentru dove

zile de afecțiune primite prin scrisori și te
legrame, cu ocazia marii pierderi pe care o 
deplîng.

MARIA GEORGE ENESCU
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Angajamentul colectivului
uzinelor „Steagul Roșu" Orașul Stalin - prinde viațâ

UN MARE FIU 
AL POPORULUI SOVIETIC

TOM DA PATRIEI :■/ sn

■

Se împlinesc 70 de 
ani de la nașterea lui 
1. M. Sverdlov, condu
cător de frunte al Par
tidului Comunist 
Uniunii Sovietice 
al statului- sovietic, organizator talentat al 
maselor de milioane de oameni ai muncii, 
constructori ai vieții noi. socialiste.

al 
Și

70 de ani de la nașterea 
lui I. M. Sverdlov

la care era sortit un 
revoluționar din cauza 
.urmăririlor, el știa să 
devină nu numai un 

■ conducător iubit de 
muncitori, nu numai up 

conducător care cunoaște rpaj Dipe decît 
orice partea praciică a muncii, dsr un or
ganizator al avangărzilor proletare".
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PISTE LAN
Printr-o tehnologie 

înaintată
Un angajament de onoare

Pentru ca la sifîrșitul anu
lui cel de al 1500-lea auto
camion peste plan să pără
sească uzinele, oțelarii tre
buie . să. trimită din timp 
sectoarelor prelucrătoare pie
sele turnate din oțel. Anga
jamentul oțelarilor este ca 
pînă la 1 noiembrie să tri
mită toate piesele necesare 
celor 1500 autocamioane ce 
se vor realiza peste plan.

Și angajamentul oțelarilor 
prinde vi,ață. Inginerul TRA-

♦

intocmit pe baza posibili
tăților existente în fie
care secție, și în funcție 
de pianul de polaboțare 
cu alte întreprinderi, este 
defalcat pînă jos în ate
liere și prelucrat cu toți 
muncitorii, inginerii și 
tehnicienii. Aceste grafice 
cuprind toate operațiile 
pe care trebuie să le exe
cute o secție sau un ate
lier, termenele de livrare 
către sectoarele imediat

prinde viață. Inginerul TRA
IAN BOBEANU, șeful sectorului pielărie, ne-a vor
bit despre un nou procedeu tehnologic de turnare, 
procedeu care asigură o simțitoare, creștere a pro
ductivității muncii oțelarilor. Pînă acum turnarea 
pieselor cu pereți subțiri și care au de obicei și con. 
tururi foarte, complicate era anevoioasă și ducea 
la un procent, de peste 20 Ia sută rebuturi. Mai
ștrii Ion Cota și Ioniță .Nedefeu. au inițiat pentru 
înlăturarea acestor .greutăți o nouă tehnologie de 
turnare a aepstof piese. Pentru aceasta ei au con
fecționat miezuri în formă de cărămizi care să 
cuprindă, profilul pieselor. Așezate două cîte dpuă 
într-o cutie metalică descoperită, aceste cărămizi 
permit turnarea simultană a 20 piese. Înainte pen
tru turnarea a 200 piese bune erau necesare circa 
10 zile de lucru. Prin noul procedeu tehnologic sînt 
necesare numai 2 zile. Im același timp rebuturile 
au scăzut pînă la 4—5 la sută și se realizează la 
fiecare piesă turnată o economie de cca. 300 grame 
oțel.

Raportîhd partidului că 
și-a- îndeplinit safefaile 
ce-i reveneau din planul 
cincinal cu 9 luni înainte 
de termen, colectivul uzi
nelor „Steagul Roșu" din 
Orașul Stalin s-a anga
jat ca pînă la - sfirșitul 
anului să dea peste plan 
1500 autocamioane.

In legătură cu aceasta, 
tov. IOAN CIN DEA, direc
tor adjunct al uzinelor, 
ne-a arătat că luarea a-
cestui important angajament s-a făcut 
pe baza analizei temeinice a rezerve
lor interne existente în fiecare secție 
și atelier. Aceste bogate rezerve inter
ne, — faptul că în acest an 
uzina a fost utilată cu noi mașini mo
derne de înaltă productivitate, că 60 
la sută din muncitori folosesc metode 
de muncă înaintate, că noi cadre de 
specialiști lucrează în uzină, că nenu
mărate măsuri tehnico-organizătorice 
au început să fie traduse în viață, — 
creează posibilitățile necesare ca acest 
angajament de onoare să fie îndepli
nit în cele mai bune condițiuni.

In urmărirea zi de zi a felului cum 
decurge lupta 
gajamentului, 
joacă un rol

pentru îndeplinirea an- 
graficul de producție 
important. Acest grafic

Ce
vizitat tur-

Perfecționînd 
organizarea producției

Tov. STAN VLAD, șeful 
adjunct al secției motor, con
sideră pe bună dreptate că ne
contenita perfecționare a or
ganizării producției poate a- 
juta colectivului secției să-și 
îndeplinească cu cinste an
gajamentele luate. In atelie
rul unde se lucrează blocul- 
fnotor el ne-a arătat tocmai 
unul din dispozitivele care 
s-au introdus m ciclul de 
fabricație pentru organizarea 
fluxului tehnologic. Cu acest
dispozitiv rotativ, de pildă, operația pentru lăcașul 
pompei de injecție, care se făcea înainte în trei 
ore și jumătate, se face acum numai într-o oră și 
jumătate. Alte 10 dispozitive menite să asigure un 
randament sporit mașinilor și o mai bună calitate 
a muncii sînt în curs de introducere.

Tov. Stan Vlad este nemulțumit însă 
de mică mecanizare sînt în întîrziere. 
larea unor macarale pionier de pildă, 
cîștiga atîta timp cît este necesar pentru lucrarea a 
încă două blocuri de motor.

Organizarea producției și a muncii a făcut pro
grese mart în sectorul montaj-motoare. Aci mon
tarea motoarelor s-a organizat pe subansamble și 
pe tacte. In acest fel fiecare echipă de mecanici- 
montatori face mereu aceleași operații, specializîn- 
du-se simțitor, asigurînd creșterea productivității 
muncii lor. In fiecare zi la bancul de probă ajung 
mai multe motoare gata, de o calitate mereu mai 
bună. înainte de a fi trimise la montajul general, 
mîini meștere încearcă fiecare motor.

i <* r* n M c*; i 4 ■ ■'*' %> ■ t ‘ . l i i

că lucrările 
Prin insta- 
s-ar putea

Pentru aprovizionarea ritmică 
a locurilor de muncă

Tovarășul TRAIAN CIO 
BASIU, șeful secției de apro
vizionare ne-a vorbit pe ia1 g 
despre ajutorul pe care mun
citorii. de la „Steagul Roșu" 
îl prtrhesc de la colectivele 
altor intreprinderl dim țară. 
O serie de piese care intră 
în alcătuirea autocamionului 
se produc în alte întreprin
deri

Dacă locurile de muncă nu 
sînt aprovizionate în mod 
ritmic, dacă lipsesc de pil- 
dă longeroanele care se fabrică la Arad, sa.u alte 
piesș, atunci se creează goluri de producție, care pot 
primejdui realizarea angajamentului luat de con
structorii de autocamioane. De aceea, aflînd de an
gajamentul muncitorilor de la „Steagul Roșu", co
lectivele altor întreprinderi s-au angajat și ele la 
rîndul lor să producă mai multe materiale destina
te construcției de autocamioane.

Cele mai multe colective de la aceste întreprin
deri își îndeplinesc angajamentele. Dovaida e fap
tul că pe poarta uzinelor „Steagul Roșu" intră zi 
de zi tot mai multe materiale.

In această privință se mai constată încă unele 
deficiențe Unele pieSe de la uzinele „Clement Gott
wald". de la Uzinele de tractoare și de la alte în
treprinderi, vin totuși cu întîrziere. Colectivul uzi
nelor „Steagul Roșu" așteaptă ca și celelalte colec
tive dta întreprinderile care produc materiale pen
tru autocamioane să depună eforturi sporite 
pentru a contribui ca patria să primească 1500 au
tocamioane peste plan,

următoare. Prin ședințele care au ioc 
zilnic la interfon, mersul 'muncii pen
tru îndeplinirea angajamentului 
urmărit în funcție de graficul gene
ral al Uzinei. Aceste ședințe lă inter
fon permit ca orice defecțiuni 
apar să fie înlăturate în cel mai scurt 
timp, ca să se evite strangulările care 
ar putea apărea între unele sectoare 
de muncă. Graficul de producție arată 
că de pildă în luna aprilie s-au pro
dus cu 3 autocamioane mai mult ca 
în tot trimestrul I al anului. Ședințele 
la interfon din ultimele zile au arătat 
că graficul este în întregime îndepli
nit. Mergînd pe acest drum, la sfîrși- 
tul anului cel de al 1500-lea auțoca- 

uzfnele

Cîștigător al întrecerii 
profesii

Intr-un colț al atelierului 
de diferențiale, aproape de 
intrare, un panou anunță că 
Dumitru Vîrjan este oîștigă- 
torul întrecerii pe profesii 
între frezorii de roți dințate. 
Tînărul acesta, cu 
ondulat, slăbuț la 
a devenit într-adevăr în 
ti mul timp un 
înaltă calificare, 
rora le frezează 
o foarte înaltă

oe

părul 
trUuî-’ 

de 
că- 
cer

frezor
Piesele 
dantura 
tehnicitate.

Fiecare sutime de milimetru
este

care

tul anului cel de al 1500-lea 
mion peste plan va părăsi 
„Steagul Roșu".

nu spune graficul
După ce am 

nătoria de fontă, tovară
șul OPREA OPRAN, șe
ful secției, ne-a ' condus 
în biroul său unde ne-a 
arătat un grafic.

— Priviți-I cu atenție, 
ne-a zis el. Dacă graficul 
acesta ar avea grai, ar 
putea povesti multe des
pre eforturile muncitorilor 
de la turnătoria de fon
tă. Uite, linia aceasta și 
cifrele ce o însoțesc re
prezintă calea străbătută 
colectiv. In anul trecut 
avut un procent ridicat 
turi. In acest an, în ianuarie lucru
rile S-au îmbunătățit: secția a dat 
numai 11,56 la sută rebuturi. 11,56 la 
sută este totuși o cifră mare. De a- 
ceea, chiar de la începutul anului co
lectivul secției s-a străduit să o mic
șoreze zi de zi.

Pe această linie au fost luate în ul
tima vreme o serie de măsuri. Așa 
bunăoară s-a trecut de la formarea 
manuală a tamburilor la formarea 
mecanică. Cele trei mașini care au 
fost instalate în turnătorie au făcut 
ca formarea unui tambur să necesite 
numai două ore în loc de 13, cîte se 
foloseau înainte.

le acest 
secția a 
de rebu-

Bune rezultate 
carea calității o 
toda de analizare zilnică 
a cauzelor care duc la 
rebutarea unor piese. O 
comisie alcătuită din oa
meni cu o înaltă califica
re analizează în fiecare 
zi, în prezența maistrului 
respectiv, cauzele care au 
dat naștere rebutului. 
Uite o țeavă de eșapament 
rebutată. De ce ? Pentru 
că miezurile nu au fost

M. 
ser- 

acest 
l-a 

fost 
aspru

Ia ridi- 
dă me

bătute ; pentru că tov. 
și Silvia Stanciu din 

control nu au sezisat 
maistrul Vasile Minca 
vederea. Acest lucru a

viciu! de 
fapt, iar 
trecut cu 
analizat. Cei vinovați au fost aspru 
criticați. Rezultatul : a doua zi nu a 
mai ieșit nici o țeava de eșapament 
rebutată.

Graficul pe care-1 privim nu vorbeș
te nimic despre toate acestea. El în
registrează doar simplu, ca un meca
nism : în luna mai secția turnătoria 
de fontă și-a realizat planul cu două 
zile înainte de termen, iar rebuturile 
au fost reduse cu 0,5 la sută sub pro
centul admis ceea ce arată străduința 
turnătorilor de a da lucru de cali
tate.

^oooo^oooooe Autocamioanele tineretului
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...30 Decembrie 1955. In curtea uzinelor „Steagul Roșu" se află 
aliniate în șir 15 autocamioane. Oamenii le privesc cu mîndrie. Smt 
roadele inițiativei .tineretului din uzină.

După pilda constr'uclorilor sovietici a fost organizată încă dut 
noiembrie 1954 o brigadă de economii de metal la fiecare reper la 
secțide montaj general și presă și capotaț. Activitatea brigăzii a aat 
roade bune Numai în cîteva luni de zile la secția de presă și ca
potaj s-au realizat economii de metal în valoare de 100.000 lei.

Cum ? întrebarea asta și-au pus-o la început și constructorii auto
camioanelor. Ei i-au căutat însă și rezolvarea. Și au găsit multe căi 
pentru a realiza economii de metal

— Roții.- autocamionului nostru sînt mai grele decît ale „Zis’-ului. 
Nu am putea oare să le ușurăm? Inginerul Nicolae Adam, strungarul 
Pompei Mureșanu, lăcătușul Mihai Gh. loan și alți constructori s-au 
frămintat zile in șir Cînd făcea careva o propunere se străduiau 
cu toții să-i afle avantajele și dezavantajele. Multe propuneri nu au 
rezistat analizei. Fiecare propunere avea însă ceva bun. Și acest „ceva 
buh" de la fiecare propunere a dat „ceva și mai bun": anume s-a ajuns 
să se construiască roți pentru autocamion mult mai ușoare. Acum
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8 la construcția roților fiecărui autocamion se economisesc cite 84 kg. 
•î /ne*'.-.'. ,
I Realizările brigăzii de economii au fost discutate pe larg la o cons

fătuire organizată în luna mai de către organizația U.T.M. Inginerii, 
tehnicienii ș< toți ceilalți constructori de autocamioane și-au spus rînd 
pe rînd cuvîntul.

— Se not face economi: de metal și la alte operații — au zis ei. 
Construcția noilor roți ne indică o cale, adică realizarea de economii 
de metal prin modificări constructive. Pentru asta trebuie studiată 
fiecare piesă cu scopul de a se găsi modalitatea micșorării consu
mului de metal , . ■

Lucrurile nu s-au oprit la discuții. Pentru ca cele propuse și 
hotărîte" in consfătuire să fie cunoscute de către fiecare constructor 
s-a organizat , o brigadă complexă de economii de metal la fiecare 
reper. Din brigadă fac parte reprezentanți ai fiecărei secții și atelier 
Colectivul de conducere al brigăzii alcătuit din cei mai buni ingineri, 
tehnicieni șt muncitori cu o înaltă calificare a statornicit în planul de 
muncă sarcinile ce revin brigăzii complexe. Astfel, s-a hotărît să se 
organizeze brigăzi de economii de metal la serviciile de proiectări șt 
studii, la serviciile productive precum și la atelierele auxiliare Sar
cina brigăzilor este de a antrena pe fiecare constructor la studierea 
posibilităților de reducere a consumului de metal. In acest scop s-a 
hotărît să se tipărească mai multe, mit de fișe de propuneri care să 
fie difuzate în rîndiil muncitorilor Pe aceste fișe constructorii își fai 

.propunerile lor privind posibilitățile de reducere a consumului de me
tal Aceste propuneri sînt trimise apoi. pentru a fi discutate de către 
cabinetul tehnic. Cele mai bune vor fi aplicate iar autorii lor vor 

primi premii.
Nu au trecut decît cîteva zile de cînd s-au discutat aceste probleme. 

La cabinetul tehnic au și sosit zeci de propuneri Pe baza lor cons
tructorii de autocamioane s-au angajat ca pînă la sfirșitul anului să 
realizeze economii de metal care să echivaleze cu valoarea a 15 
autocamioane.
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are importanță.
Cunoștințele lui tehnice sînt de folos și altor 

frezori din atelier. Vîrjan îi ajută cu dragă inimă. 
Nu de puține ori Gh. Nan și Vasile Frățilă i-au 
cerut sprijinul în reglarea mașinii ca și în alte 
lucrări.

Vorbindu-ne despre munca sa frezorul DUMITRU 
VIRJAN ne-a arătat cum a izbutit să cîștige în
trecerea cu ceilalți frezori din atelief, cum își 
sporește zi de zi aportul la realizarea angajamen
tului întregii uzini.

Tînărul frezor lucrează simultan la patru ma
șini. Acest lucru cît și calitatea pe care trebuie 
s-o aibă piesele prelucrate îi cer o mare atenție. 

Sculele de măsurat pe care le are la îndemînă îi 
ajută ca fiecare piesă să îndeplinească condițiile 
cerute. Lucrînd în acest fel graficul de producție 
al frezorului Vîrjan arată și în această lună o de
pășire de peste 100 la sută a planului ce-i revenea. 
Drept urmare și salariul lui lunar a ajuns la 1400 
lei.

Iacob Mihailovici Sverdlov s-a născut în 
anul 18851 la Nijnihovgorod (azi Gorki) dîn- 
tr-o familie de meseriași.

Stimulat de mediul apropiat mișcării revo
luționare din familia sa, I. M. Sverdlov a 
desfășurat din însărcinarea partidului, încă 
de la vîrsta de 16 ani, o intensă muncă de 
agitație în rîndurile muncitorilor, conducea 
cîteva cercuri marxiste de tineri muncitori 
și răspîndea manifeste. Zi de zi el se pre
gătea conștiincios pentru a deveni un propa
gandist neobosit al marxism-leninismului, 
studiind neîncetat operele ; lui Marx, Engels 
și Lenin.

La Nijninovgorod, la Sormovo, sau la 
Kostroma ca și în celelalte regiuni ale țării 
unde a fost trimis de partid, Sverdlov a dus 
o muncă neobosită, organizînd tipografii 
ilegale, mitinguri, demonstrații. El dovedea 
o grijă deosebită pentru organizarea răspîn- 
dirii manifestelor, apelurilor, proclamații
lor și broșurilor editate de partid. Sverdlov 
era plin de energie revoluționară. El duce o 
uriașă muncă de propagandă și agitație, ți- 
nînd cuvîntări propagandistice înflăcărate, 
mobilizînd masele la luptă necruțătoare îm
potriva bunului plac și a violenței, a menșe- 
vicilor și împăciuitoriștilor, pentru apărarea 
liniei leniniste.

Copoii țariști au simțit și ei cît de uriașă 
era forța lui Iacob Sverdlov și de aceea au 
organizat urmărirea lui, pas cu pas. Sverd
lov a fost arestat și deportat de mai multe 
ori. Dar nici în acest timp el nu și-a în
cetat activitatea sa de înflăcărat propagan
dist al marxism-leninismului și organizator 
al maselor.

In perioada primei revoluții ruse, Iacob 
Sverdlov este trimis de Comitetul Central al 
partidului în Ural. Aici desfășoară o intern 
să muncă revoluționară. El muncește fără 
răgaz atît pe tărîmul muncii de propagandă 
cît și pe cel al muncii organizatorice, pre
gătind muncitorii din Ural pentru lupta 
revoluționară, pentru insurecția armată. 
După reprimarea revoluției, Sverdlov a des
fășurat o -intensă luptă împotriva lichidato
rilor și otzoviștilor, pentru apărarea partidu
lui, pentru menținerea legăturilor sale cu ma
sele, asigurînd aplicarea ' tacticii leniniste 
de îmbinare a muncii ilegale cu cea legală.

Atunci cînd anul marilor furtuni .revolu
ționare — neuitatul an 1917 — a apărut pe 
scena istoriei, I.1 M. Sverdlov avea doar 32 
de ani, dar la activul său stăteau 16 ani de 
muncă revoluționară încordată. V. I. Lenin 
caracterizînd în cîteva cuvinte munca grea 
ilegală a lui Iacob Mihailovici Sverdlov 
scria : „Tocmai această lungă cale de mun
că ilegală îl caracterizează mai bine decît 
orice pe omul acesta care a participat la 
luptă fără nici o întrerupere, nu s-a rupt 
niciodată de masă, n-a părăsit niciodată 
Rusia, pornea la acțiune cu cei mai buni 
dintre muncitori. Cu toată izolarea de viață,

Pentru meritele sale excepționale dovedite 
în lupta împotriva autocrației țariste. Ia 
conferința pe întreaga Rusie din aprilie 
1917 Iacob Mihailovici Sverdlov a f«st ales 
membru al Comitetului ’Central și secretar 
ăl Comitetului Central ăl țfartidttldi. In a- 
ceastă muncă I. M. Sverdlov face legătura 
organizațiilor locale- de partid cu Comitetul 
Central, îndrumă miinda lor, le' ajută să re
zolve 'just problemele cele mai complicate 
ce se ridicau. Comitetul Central al P.C.U.S. 
a încredințat,, lui I. M. Sverdlov sarcini de 
deosebită răsț.-jr.d^e în pregătirea, organi
zarea și înfăptuirea Marii Revoluții Socia
liste din Octombrie. Alături de I. V. Stalin 
el face parte din centrul practic de con
ducere a revoluției proletare, precum șl din 
Comitetul de Insurecție al Comitetului Cen
tral al Partidului.

După victoria Marii Revoluții Socialiste 
din Octombrie, partidul a dat o înaltă pre
țuire activității ilegale a lui I. M. Sverd
lov, uriașei sale experiențe revoluționare și 
calităților sale de conducător, încredin- 
țîndu-i conducerea celui mai înalt organ al 
noii puteri — Comitetul Executiv Central 
al întregii Rusii. El ia parte -activă și de 
această dată la conducerea luptei partidu
lui împotriva manevrelor criminale ale 
menșevicilor și ale tuturor dușmanilor puterii 
sovietice. Din însărcinarea Comitetului Cen
tral al partidului, Iacob Mihailovici Sverd
lov a adus o contribuție de deosebită im
portanță la lupta tinerei puteri sovietice 
împotriva gărzilor albe și a intervenționiș- 
tilor străini, la organizarea victoriei tinerel 
puteri sovietice în această luptă pe viață 
și pe moarte.

In întreaga sa activitate, Iacob Mihal- 
lovici Sverdlov a constituit un model de 
atitudine partinică în muncă. Discipol cre
dincios și colaborator apropiat al lui V. I, 
Lenin, I. M. Sverdlov a stat din fragedă 
tinerețe în primele rînduri ale revoluției 
proletare, ale gloriosului Partid Comunist 
al Uniunii Sovietice.

Pînă în ultima clipă a vieții sale el n-a 
încetat lupta, n-a încetat a-și pune întreaga 
viață, toate aptitudinile sale în slujba Par
tidului Comunist și a Statului Sovietic.

Moartea lui I. M. Sverdlov, mare fiu al 
Partidului Comunist al Uniunii Sovietice și 
al poporului sovietic, la 16 aprilie 1919, a 
cernit adine inimile milioanelor de munci
tori și țărani care l-au iubit și stimat atît 
de mult.

Amintirea lui este nu numai un simbol 
veșnic al devotamentului revoluționarului 
față de cauza sa, ci și un exemplu viu pen
tru sutele de milioane de oameni ai muncii 
din lumea întreagă care merg înainte spre 
victoria deplină a socialismului și comunis
mului.

Indici înalți 
de utilizare a mașinilor

Ca și celelalte sectoare ale 
uzinei și sectorul forje 
iest utilat în ultima vreme 
cu noi mașini care-i sporesc 
capacitatea de producție Dar 
pentru ca sectoarele prelucră
toare să primească cu cel 
puțin două luni înainte de 
sfirșitul anului piesele nece
sare pentru cele 1500 auto
camioane peste plan, forjo
rii luptă ca totodată să fo
losească cît mai din plin ca
pacitatea de producție a ma-

a

șirtilor. In legătură cu aceasta tov ROMAN HARA- 
LAMBIE, maistru șef la forje, ne-a vorbit despre 
principalele căi prin care forjorii caută să sporeas
că randamentul muncii lor prin realizarea de in
dici înalți de utilizare a mașinilor.

Este vorba în primul rînd de preocuparea de a 
îngriji cit mai bine mașinile și în special matrițele 
de forjat. Matrița de forjare a pintenului de an
trenare, de pildă, fiind bine întreținută s-au putut 
lucra cu ea peste 300 de piese în loc de 100 cît 
se realizau înainte. In ultimul timp s-a extins în 
acest , sector și forjarea în matrițe aproape la toate 
piesele, lucru care asigură în mod direct o mai 
bună utilizare a mașinilor. Prin alegerea materia
lului de dimensiuni cît mai apropiate de forma pie
selor, forjorii de la „Steagul Roșu“ au izbutit ca 
în ultimul timp să elimine la cinci repere impor
tante, operațiile de preforjare. Iosif Cucivan, La- 
disdau Suto, Alexandru Ungureanu și alți forjori 
de frunte realizează o producție sporită de piese 
pentru autocamioane tocmai prin utilizarea din ce 
în ce mai deplină a capacității mașinilor la care 
lucrează.

Nici cel mai iscusit mate
matician nu ar fi în stare să 
dezlege adunarea de mai 
sus. Poate nu e bine alcă
tuită? De această părere am 
test și noi. Tov. GH. MIN- 
DRESCU șeful secției de 
presă și capotaj ne-a convins 
insă că adunarea e bine fă
cută și că rezultatul e foar
te bun.

Pentru- ca să realizăm 
cele 1500 autocamioane peste 
plan — ne-a spus dînsul —

este necesar ca și colectivul secției de presă și ca- 
potaj să dea cît mai multe piese sectorului de 
montaj general. Cum? Posibilități sînt multe, ele 
trebuie doar descoperite și folosite.

Un frumos succes au obținut în această privință 
muncitorii care lucrează la găurirea longeroane- 
lor. La sugestia șefului de atelier și a ingmeru- 
lui Nicolae Adam ei au început să găurească cu 
un singur dispozitiv două longeroane deodată !n 
loc de unul cum se făcea înainte. In limbajul ci
frelor asta înseamnă 420 de minute economisite la 
fiecare autocamion.

Tot așa în urma unei sugestii dată de Nicolae 
Comănici, șeful atelierului de presă,s-au redus, din- 
tr-odată două repere la executarea fundului cabi
nei. Și acest lucru face să se realizeze o economie 
de 610 minute

Acum să dățn și explicația la adunarea d* mai 
sus: 420 minute 4- alte 610 minute = 75. Mai 
clar asta înseamnă că munc'torii de la această 
secție au dat peste plan în luna mai piese pentru 
75 autocamioane.

FR.
Rubrică redactată de :

KLINGER si D. TARNAUCEANU
Fotografii: MIHAI POPESCU

Drapelul de fruntaș
însemnări despre activitatea 

unui comitet de stradă

V-ați încumeta să 
porniți în căutarea 
cuiva a cărui adresă 
precisă nu o cunoaș
teți ? Desigur că așa 
ceva se întîmplă une
ori, însă in rare cazuri .reușești să găsești per
soana dorită. Dar cum ani s-pus, se întimplă. 
Așa am pățit zilele trecute cînd în dorința 
de a sta de vorbă cu tov. Petre Drăgușin, 
președintele unui comitet de stradă fruntaș, 
am plecat de la sfatul popular raional Gh. 
Gheorghiu-Dej din Capitală știind doar că 
locuiește în cartierul Militari, în circum
scripția electorală nr. 196. Și această circum
scripție numără nu mai puțin de 10 străzi, 
așa că nu era deloc ușor să-l găsesc. Totuși, 
în mai puțin de un sfert de oră, stăteam de 
vorbă cu tov. Drăgușin.

Cînd am întrebat pe o femeie despre cel 
căutat m-a îndreptat spre strada Colinei. 
Numărul casei nu-1 cunoștea, dar mi-a des
cris în amănunt cum este gardul, curtea 
și locuința, așa că greu aș fi putut trece 
pe lîngă ele fără să mă opresc.

— II cunoașteți bine pe tov. Drăgușin?, am 
întrebat atunci.

— Dar cine din cartier nu-1 știe? Apăi în 
casa lui ne-am adunat adesea, iar el vine 
mereu pe la cei care locuim aici.

Acest început dovedea că într-adevăr co
mitetul de stradă nr. 196 face treabă bună.

Lampa lui Ilici
Ascultam vorba domoală cu care îmi 

povestea, omul acesta cu părul nins ușor 
și mustățile tăiate scurt, cu grijă. Erau 
cuvinte simple, obișnuite, cum rostim fiecare, 
și totuși reușeau să-ți transmită întocmai 
fiecare întîmplare cu tîlcul ei. Deși ținea în 
față un carnet cu scurte însemnări, Petre 
Drăgușin spunea totul „pe dinafară", căci 
toate lucrurile despre care vorbea îi erau 
bine cunoscute, îi erau aproape de inimă.

...„Era încă în iarnă, cînd ne-am strîns aici 
la mine, cei din biroul comitetului de stradă: 
eu, Stan Lița, vicepreședintele și Ion Barda- 
che, secretarul. Era ca de obicei și tov. 
Grigore Nanu, deputatul nostru. Trebuia 
să hotărîm ce acțiuni vom întreprinde în 
cartier pentru a putea discuta apoi la sfat. 
Fiecare dintre noi am spus mai întîi cam ce 
ne cereau cetățenii din circumscripție. 
Și am ajuns la concluzia că trebuie 
să continuăm, în primul rînd cu electrificarea 
străzilor, lucru pe care-1 începusem încă de 
anul trecut cînd s-au electrificat patru străzi. 
Acum ne-am propus să introducem lumina 
electrică în toată circumscripția noastră. 
Ce înseamnă asta nu își pot da seama decît 
cei care locuiam în Militari acum 10 ani, 
cînd acest cartier era numai mizerie.

Ei, apoi dacă ne-am decis, am pornit să 
mobilizăm cetățenii și să discutăm și cu 
tovarășii de la sfatul raional. Și la vreo 
două săptămîni am avut ședință toare cu 
cetățenii la biblioteca cartierului. Au fost 
atunci multe angajamente frumoase care 
ne-au dat curaj.

Ce-i drept au fost destule obstacole de 
învins. Numai ce luptă au dus cei din 
comitetul de stradă, deputatul și chiar unii 
cetățeni, cu cei îndărătnici. Așa a fost cu 
Maria Tuslara, de pildă. Ba că nu-i casa 
lor, ba că au alte, nevoi așa că nu mai con
tribuie pentru electrificare și unde au stat a- 
tîția ani fără lumină electrică or mai trăi și 
de acum înainte.

Și au luat-o de la capăt. Celor care se 
plîngeau că ar vrea, dar tocmai „acum" au 
altele de făcut în gospodărie, președintele 
le găsisg leacul : „lasă frate că îți împru
mut eu cei oîțiva lei și mi-i înapoiozi mai în-

• • •

colo". Oamenii pri
meau, iar după 2—3 
zile veneau cu banii 
la președinte acasă.

Cînd treaba s-a por- 
nit,*’ Petre Drăgușin,

Ion Bardache și deputatul Nanu au început 
a se îngriji de materiale.

Petre Drăgușin a obținut aprobarea de la 
directorul întreprinderii de construcții „9 
Mai“ să confecționeze din deșeuri cele 14 
console necesare. Zile în șir, muncitorul 
Petre Drăgușin rămînea în atelier și lucra 
la executarea pieselor. Intre timp, în ate
lierul de tîmplărie Ion Bardache lucra la 
confecționarea „aului" pentru stîlpi.

Intr-o zi de la începutul primăverii au 
ieșit cetățenii la muncă voluntară. La în
ceput cei de pe Austrului, apoi cei de pe 
Pirotehniei, apoi și cei de pe celelalte străzi. 
Cînd cei de pe strada Austrului au terminat, 
au pornit să ajute celor de pe strada Pom
pierilor. In după amiezile acelea, străzile 
din circumscripția electorală 196 erau un 
șantier pe care se muncea cu sîrguință, cu 
elan, cu cîntec. Lucrul înainta văzînd cu 
ochii. In fiecare seară se aprindea lumina 
pe altă stradă.

— Acum avem cu toții lumină electrică. 
Văd azi oamenii cîte pot face cînd se unesc, 
ce înseamnă în fapt cuvintele „lampa lut 
Ilici".

Un articol la gazetă
Din . momentul în care electrificarea a 

prins a se făuri, comitetul de stradă a 
căutat să vadă de alte nevoi ale cartierului.

Și s-au găsit destule de făcut. Pe unele 
străzi ca Pirotehniei Și Colinei trebuiau ame
najate drumurile, un teren viran trebuia 
transformat în spațiu verde și cîte altele.

Toate aceste planuri au fost trecute pe 
hîrtie și publicate la gazeta de stradă. Apoi, 
au început să sosească articole cu propuneri 
de la cetățeni și angajamente de a participa 
la efectuarea lucrărilor.

Pe străzile Furajului, Aviatori, se plantau 
puieți. Era vorba de o treabă serioasă căci' 
se aduseseră 150 de puieți. Intre timp, se 
transportaseră vreo 400 m.c. de piatră și 
sgură pentru repararea străzilor Pirotehniei 
și Colinei. Pe strada Furajului colț cu calea 
Apeductului, se lucra la transformarea 
unui maidan în zonă verde. Se aduseseră 
150 m.c. de pămînt, lucernă, flori, pietriș 
pentru alei.

Gazeta de stradă publica regulat noi ar
ticole despre înfăptuirile cetățenilor. Ion 
Popescu, Tudor Dumitrescu, I. Boris, V. 
Gheorghe, „moș" Costică și alții erau evi- 
(iențiați pentru dragostea cu care munceau. 
Dar odată a apărut și un articol despre 
Constantin Croicu. Se întreba autorul de 
ce acest tovarăș, om tînăr, muncitor fruntaș 
în fabrică, nu se vede niciodată printre cei 
veniți să transforme viața cartierului, să-l 
facă mai frumos. După aceea în rîndul lor 
a apărut și CToicft. Muncea cu atîta spor, 
de pafeă ar fi vrut să prindă din urmă pe 
ceilalți.

...Iată cîteva din faptele dobîndite prin 
strădaniile comitetului de stradă nr 196. 
Cartierul Militari care era înainte asemenea 
tuturor cartierelor periferice, își schimbă în
fățișarea tot mai mult. In această schimbare 
contribuie din plin oamenii harnici asemeni 
celor din comitetul de stradă nr. 196. Că așa 
este, stă mărturie și triunghiul de mătase 
roșie de la gazeta de stradă care are scris 
cu fir: „Drapelul de comitet de stradă frun
taș pe raion".

H. ȘAICU
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Mecanizatorii luptă 
pentru sporirea producției agricole

Convorbire cu tov. GH. CRISTEA 
inginer mecanic 

la stațiunea de mașini și tractoare 
„Remus Opreanu" 

din regiunea Constanta

S.M.T.-urile lucrează 
în prezent la revi
zuirea mașinilor în 
vederea recoltării; în 
același timp dorind să 
contribuie cît mai mult 
la sporirea producției 
de cereale, ele dau o 

atenție deosebită lucrărilor de întreținere a 
culturilor, efectuînd prășitul mecanic pe su
prafețe mult mai întinse decît în anii dinJB|ă. Trebuie să spunem că un număr tot 

mare de unități S.M.T. își îndeplinesc 
cu cinste sarcinile sporite pe care le au în 
perioada actuală. O astfel de unitate este, 
de pildă, S.M.T. „Remus Opreanu" din re
giunea Constanța. Pentru a cunoaște munca 
din perioada de față a mecanizatorilor de la 
„Remus Opreanu" și pentru a înlesni din acest 
punct de vedere un schimb de experiență 
intre unitățile S.M.T. ne-am adresat ingine
rului mecanic al stațiunii, tov. Gh. Cristea, 
cu rugămintea de a ne spune în ce măsură 
contribuie ei la reușita lucrărilor de întreți
nere a culturilor, cum se pregătesc pentru re
coltare. Publicăm mai jos convorbirea care a 
avut loc cu acest prilej.

ÎNTREBARE: In ce constă aportul pe care 
îl aduce stațiunea dvs. la grăbirea 
prășitului, la executarea în bune con- 
dițiuni a acestei lucrări ?

RĂSPUNS: Stațiunea noastră are o ex
periență mai veche în ceea ce privește efec
tuarea prășitului mecanic. Nu facem pentru 
prima dată cunoștință cu această lucrare. 
Anul trecut am avut încheiate cu o seamă 
de gospodării colective, cum ar fi cele din 
Rasova, Izvoru Mare și altele, contracte pe 
baza cărori am trimis tractoriști să pră

jii șească cu mijloace mecanizate mai ales po
rumbul. Munca ne-a fost încununată de suc
ces.

Astă toamnă de pe ogoarele prășite de 
noi, colectiviștii din comuna Rasova, bună
oară, au recoltat cu cîte 6-700 kg. porumb 
mai mult decît țăranii muncitori din jur. 
Anul acesta, folosind experiența căpătată 
am căutat să ne asigurăm din vreme teren 
pentru lucru. In acest scop am încheiat con
tracte cu vechile noastre cunoștințe, gospo
dăriile colective din Rasova, Izvoru Mare, Y etc., precum și cu altele noi. Suprafața con
tractată s-a ridicat la mai bine de 350 de 
hantri. Odată știut acest lucru ne-am gîn
dit să ne punem la punct utilajul necesar 
prășitului, ne-am gîndit să ne pregătim 
și să instruim oamenii. In ce privește 
utilajul noi dispunem de trei 'tractoare 
de fabricație sovietică construite special 
■pentru prășit și de altele de fabricație 
romînească la care trebuia să facem 
anumite adaptări. In cursul lunilor mar
tie și aprilie am reparat și pus la punct 
multe din aceste tractoare. Ne mai rămî- 
nea de pregătit oamenii. De aceasta s-au o- 
cupat cadrele cele mai de răspundere din 
stațiunea noastră: directorul, inginerul șef, 
Inginerul mecanic și alții. Prășitul mecaniț 
fiind o lucrare mai gingașă și mai preten
țioasă, pentru efectuarea lui au fost selecți
onați cei mai buni tractoriști. In rîndul lor 
se numără : Ion Gomoescu. Ilie Amza, Achit 
Anefi și alții care au mai lucrat și anul 
trecut la prășit și care în cursul primăve
rii au realizat la arat și semănat și cîte 6-7 
norme. După ce au fost aleși s-au ținut cu 
tractoriștii instructaje în care li s-a explicat 
amănunțit cum trebuie să execute munca. 
Am reușit astfel nu numai să le furnizăm 
oamenilor o seamă de cunoștințe, ci și să le 
trezim interesul pentru aceste lucrări. Acest I interes s-a manifestat printr-o seamă de ini
țiative. Așa bunoară, Ion Gomoescu a rea- 

) lizat un dispozitiv cu ajutorul căruia scoate
rea și introducerea cultivatorului în brazdă, 
la prășit, se poate face automat de tractori
stul care conduce mașina, înlocuind astfel 
munca a trei oameni. Și acesta nu e singu- 

I rul exemplu.
La jumătatea lunii mai, unitățile cu care 

am contractat ne-au anunțat că culturile lor 
sînt bune de prașilă. Cum și pregătirile e- 

I rau terminate am trimis oamenii pe teren 
I și lucrul a început. încă din primele zile 

munca s-a desfășurat cu intensitate. Pînă

Spectacol extraordinar cu baletul „Călărețul de aramă" 
cu concursul artiștilor sovietici

Vineri seara, pe scena Teatrului de Operă 
și Balet al R.P.R. a avut loc un spectacol 
extraordinar cu baletul „Călărețul de ara
mă" de Reinhold Glier, cu concursul artiști
lor sovietici Olga Lepeșinskaia, artistă a 
poporului din U.R.S.S., laureată a Premiu
lui Stalin, și Juri Gofman, soliști ai Tea
trului Mare Academic de Stat al U.R.S.S.

La spectacolul extraordinar au asistat to
varășii S. Bughici, Constanța Crăciun, N. 
Cioroiu, oameni ai artei și culturii.

Au asistat de asemenea șefi ai misiuni
lor diplomatice acreditați la București.

Lucrare de o mare valoare artistică, ba
letul „Călărețul de aramă" a fost pus în 
scenă și interpretat pentru prima oară de 
artiștii Teatrului Mare Academic de Stat din 
Moscova și a rămas unul dintre cele mai 
iubite și prețuite spectacole de balet din 
Uniunea Sovietică. In țara noastră, această 
operă coregrafică montată pe scena Teatru
lui de Operă și Balet ai R.P.R., s-a bucurat 

<de la primele spectacole de aprecierea una
nimă a publicului.

In interpretarea rolurilor principale artiș
tii sovietici au obținut un mare succes, 

^^■ălucita interpretare a rolului Parașei de

Deschiderea expoziției 
din R. P.

~ Vineri după amiază s-a deschis în sala de 
expoziții din bd. g-ral Magheru nr. 21 Ex
poziția „Instrumente tehnice din R. P. Un
gară".

La deschiderea expoziției au luat parte 
tovarășii : Gh. Savin, președintele Camerei 
de Comerț a R.P.R., Valentin Steriopol, loc
țiitor al ministrului Comerțului Exterior, D. 
Diacenescu și Traian Govalschi, locțiitori ai 
ministrului Industriei Alimentare, N. Popes- 
cu-Doreanu, vicepreședinte al' A.S.I.T.-ului. 
reprezentanți ai organizațiilor economice etc.

A fost de față L. Pataki, ambasadorul R. P. 
Ungare și alți membri ai ambasadei.

Âu luat cuvîntul ing. Zoltan Zetelaki, di
rector tehnic ai întreprinderii maghiare de 
stat pentru comerțul exterior „Electroim- 
pex", și Marta Abraham, vicepreședinte al 
^merei de Comerț a R.P.R., care au subli- 
■1 însemnătatea expoziției pentru intensi- 

^Krea colaborării economice între cele două 
țări.

Asistența a vizitat apoi sălile expoziției. 
In numeroase standuri și vitrine întreprin
derea maghiară de stat pentru comerțul ex
terior „Electroimpex" prezintă aparate de ra- 

acum s-a și depășit 
suta de hantri, munca 
fiind de calitate bună. 
Ne propunem să de
pășim planul stabilit 
inițial, să prășim cu 
ajutorul tractoarelor 
nu 350, ci 400 și chiar 

500 de hantri. Și credem că vom reuși, mai 
precis, vom face totul ca să atingem a- 
ceste cifre.

ÎNTREBARE : Lucrurile pe care ni le-ați 
relatat nu v-au împiedicat să vă ocu
pați de pregătirile pentru recoltare ? 
Care este situația stațiunii în această 
privință ?

RĂSPUNS : Nu, nu ne-au împiedicat. Cu 
pregătirile pentru recoltare stăm în general 
bine. Să mă explic. încă din lunile fabruarie 
și martie am început să reparăm batozele. 
Munca a fost continuată și în timpul primă
verii așa că acum aproape toate batozele 
noastre sînt în stare de funcțiune. Dar nu 
numai cu pregătirea acestor mașini stăm noi 
bine. La fel ași putea vorbi despre repararea 
și revizuirea secerătorilor-legători și a trac
toarelor. In răspunsul meu aș vrea să insist 
tocmai asupra factorilor care au stat la ba
za acestui succes al nostru.

Primul lucru despre care vreau să vor
besc este organizarea muncii. Anul acesta 
am soluționat mult mai bine decît altă dată 
problemele organizatorice. Și aceasta pen
tru că am căutat să ne rînduim forțele, por
nind de la condițiile concrete specifice sta
țiunii noastre,

Pe deopaTte am studiat situația oamenilor 
pe care-i avem în așa fel îneît să putem 
face o repartizare justă a lor. Pe de altă 
parte cînd ne-am apucat să stabilim starea 
tehnică a utilajului nostru,"am constatat că 
atît tractoarele, cît și secerătoarele-legători 
aveau nevoie în general de reparații curente. 
Potrivit cu aceste două elemente foarte im
portante .pentru noi ne-am gîndit care este 
cea mai bună formă de organizare. Conclu
zia a fost că cel mai bine e să rămînem or
ganizați ca în campania de primăvară res
pectiv să menținem organizarea pe sec
toare și pe brigăzi. Fiecărui sector, fiecărei 
brigăzi i s-au repartizat pentru revizuire și 
tractoare, și secerători-legători, și polidiscuri. 
Planificarea strictă a timpului, folosirea ju
dicioasă a fiecărui om și o aprovizionare cu 
piese relativ bună, au făcut ca munca să 
meargă din plin, să nu existe nici un gol 
de producție.

Al doilea factor care a stat la baza suc
cesului nostru a fost controlul foarte minu
țios asupra procesului de reparațiii. Dat fi
ind timpul scurt în care trebuia să termi
năm pregătirile pentru recoltare și pentru 
ca să nu mai avem anumite lucrări de re
făcut, noi am introdus pe lîngă controlul 
final efectuat cu ocazia receipționării mași
nilor, și un control ca să zic așa „din mers". 
Inginerul mecanic, mecanicul controlor, șeful 
de atelier, maiștrii pe care-i avem, au fost re
partizați pe sectoare și pe brigăzi cu sar
cina de a supraveghea fiecare operație care 
se făcea și de a interveni prompt acolo unde 
se constatau nereguli. Așa se face că repa
rațiile care s-au efectuat nu au mai trebuit 
refăcute și că ele sînt în general de calitate 
bună.

In sfîrșit, nu pot să vorbesc de realizările 
noastre fără să scot în evidență efortul de
osebit pe care l-au dat muncitorii veniți din 
industrie. Sînt numai trei, dar toți au o ca
lificare ridicată, și se disting printr-o con
știinciozitate deosebită. Pentru a avea cît 
mai mult folos de pe urma lor, i-am repar
tizat în punctele de cea mai mare însemnă
tate pentru moi. Și fiecare și-a îndeplinit sar
cinile în condițiuni foarte bune, constituind 
permanent,un exemplu pentru toți muncito
rii stațiunii.

Aceștia sînt în general factorii care ne-au 
condiționat succesul./r

Sîntem în plin sezon de întreținere a cul
turilor și de reparații. Vom efectua prășitul 
mecanic așa cum ne-am propus, adică bine 
și pe suprafețe cît mai mari, vom termina la 
timp pregătirile pentru recoltare. Astfel vom 
contribui și noi, mecanizatorii de la S.M.T. 
„Remus Opreanu", la sporirea producției a- 
gricole.

către Olga Lepeșinskaia, muzicalitatea rară 
a interpretei, tehnica ei de mare maestru 
au fost în repetate rînduri aplaudate cu 
entuziasm de spectatori.

Juri Gofman, a realizat la rîndul său în 
rolul lui Evghenii, o frumoasă creație.

Cei doi artiști sovietici au fost secondați 
cu entuziasm de o seamă de artiști ai pri
mei noastre scene muzicale — N. Bazaca, 
I. Ranja, I. Zira, N. Pantazi, Simona Ște- 
fănescu, Valentina Massini, Lizi Lind, I. 
Grama și alții.

Baletul „Călărețul de aramă" a fost mon
tat sub conducerea artistică și coregrafică 
a lui Igor Smirnov, maestru de balet de la 
Teatrul Mare Academic de Stat al U.R.S.S. 
Decorurile spectacolului au fost realizate 
sub conducerea pictorului scenograf Silviu 
Bogdan, conducerea tehnică a montării și 
efectele scenice: Gh. Moroianu.

Publicul a făcut marilor artiști sovietici 
o entuziastă manifestare de admirație, ex- 
primîndu-și prin aplauze îndelungate prețui
rea pentru minunatul spectacol pe care l-au 
prezentat pe scena teatrului rominesc.

(Agerpres)

„Instrumente tehnice 
t/ngară“

diorecepție de diverse tipuri, amplificatoare, 
magnetoloane, instalații pentru siudiouri ra
diofonice și alte produse ale industriei ra
diofonice maghiare, o instalație de arbitraj 
fotoelectric larg întrebuințată în sport, di
ferite centrale telefonice și alte aparate de 
telecomunicații de cel mai modern tip, in
strumente electronice, diferiți contori electrici 
și alte aparate electrice. In alte săli sînt 
expuse instrumente și aparate medicale mo
derne ca: lămpi de raze ultraviolete, electro
cardiografe, aparate roentgen, aparate den
tare etc. Un mare spațiu îl ocupă standurile 
cu instrumente pentru cercetarea și contro
lul produselor și materiilor prime textile, pre
cum și aparatele și instrumentele de labora
tor printre care : balanțe analitice de preci
zie, aparate fotoelectrice, aparatură pentru 
analiza gazelor arse, foarte întrebuințată în 
industria grea, aparate pentru încercarea re
zistenței materialelor etc. O sală a expoziției 
este consacrată utilajului industrial. Aici sînt 
expuse printre altele autoclave smălțuite, re
zistente la acizi, cuptoare pentru tratamente 
termice etc.

(Agerpres)

A apărut în limbile rusă, romînă, fran
ceză, germană, engleză și spaniolă

„Pentru pace trainică, 
pentru democrație populară!"

București, organ al Biroului Informativ 
al partidelor comuniste și muncitorești

Nr. 22 (343)
Articol de fond: O contribuție importan

tă la cauza menținerii și întăririi 
păcii.
— Declarația guvernelor Uniunii Re

publicilor Sovietice Socialiste și 
Republicii Populare Federative 
Iugoslavia.

— Semnarea Declarației guvernelor
. Uniunii Republicilor Sovietice

Socialiste și Republicii Populare 
Federative Iugoslavia.

— Vizita delegației guvernamentale 
sovietice în Iugoslavia.

Gh. Gheorghiu-Dej: In interesul consoli
dării păcii în Europa și în lumea în
treagă.

P. Jaroszewicz: Industria grea — baza 
construirii socialismului în Polonia.

Larbi Buhali : Lupta patrioților din Al
geria împotriva regimului colonial.

Nguen Van Dung : Ce se petrece în Viet
namul de sud (Scrisoare din Saigon)

NOTE POLITICE
Jan Marek: 1. „Vampiri" deasupra Ma- 

layei ; 2. Uneltirile mecarthiștilor in 
Franța.

Michael Salter: Falsurile din Istambul.
De vînzare la toate librăriile, chioșcu

rile și debitele O.C.L. — prețul 40 bani

Congresul Mondial al Mamelor 
se va fine la Paris

Comitetul internațional de pregătire a 
Congresului Mondial al Mamelor anunță că 
Congresul Mondial al Mamelor se va ține 
la Paris între 7—10 iulie.

In vederea acestui eveniment în 65 țări 
se desfășoară pregătiri intense și se for
mează delegații care să reprezinte cele mai 
diferite pături de femei: numeroase organi 
zații feminine și personalități feminine au 
anunțat că susțin obiectivele Congresului de 
a apăra copiii împotriva războiului și cer cu 
hotărîre o politică de dezarmare și priete
nie între popoare.

Luna iunie a fost declarată Juna mame
lor". In cursul acestei luni vor avea 'oc nu
meroase întruniri, discuții și tot felul de ac
țiuni în vederea susținerii Congresului Mon
dial al Mamelor.

Lucrările plenarei
Uniunii Scriitorilor din R P R
Vineri după amiază, la casa scriitorilor 

din Capitală au început lucrările plenarei 
Uniunii Scriitorilor din R.P.R. privind „Pro
blemele literaturii pentru copii".

La plenară au participat scriitori și ar
tiști plastici, reprezentanți ai Uniunii Ti
neretului Muncitor, Ministerului Culturii, 
Ministerului Invățămîntului, Editurii Tine
retului, publicațiilor pentru copii, instructori 
de pionieri, educatori.

Cuvîntul introductiv a fost rostit de scrii
torul Mihai Beniuc, secretar al Uniunii Scrii
torilor din R.P.R., laureat al Premiului de 
Stat.

Referatul a fost prezentat de scriitorul 
Marcel Breslașu, laureat al Premiului de 
Stat.

Lucrările continuă în cursul zilei de sîm- 
bătă. (Agerpres)

Faza raională a concursului 
echipelor de teatru și brigăzilor 

artistice de agitație sătești 
din regiunea București

In regiunea București a început faza raio
nală a concursului echipelor de teatru și bri
găzilor artistice de agitație sătești.

După faza comunală, în regiune s-au cali
ficat pentru faza raională 149 echipe de tea
tru și brigăzi artistice de agitație.

In ziua de 29 mai, în raioanele Oltenița, 
Vîrtoape, Alexandria, a avut loc prima etapă 
a concursului. La Oltenița de pildă, echi
pele de teatru ale căminelor culturale din 
Șoldanu, Negoești, Radovanu, Oltenița, 
Chiselet și Chirnogi, au prezentat piesele de 
teatru „Referentul principal", „Act de despăr
țenie", „Noi mergem cu viața înainte", „Pia
tra din casă", „Cine bate?", „Cînd povesteș
te barda". Faza raională continuă în zilele 
de 5, 12 și 19 iunie. (Agerpres)

Informații
In ziua de 1 iunie a.c. a avut loc la Pa

latul Marii Adunări Naționale a R.P.R., șe
dința Grupului național romîn al Uniunii In
terparlamentare, în cadrul căreia a fost pre
zentată o informare cu privire la activitatea 
desfășurată în ultima perioadă, cît și cu pri
vire la activitatea delegației care a participat 
la reuniunile de primăvară ale Uniunii Inter
parlamentare ce au avut loc la Roma în 
cursul lunii aprilie a.c.

Totodată s-a relevat și necesitatea înscrierii 
de noi membri în Grupul național romîn al 
Uniunii Interparlamentare.

In- încheierea ședinței, adunarea generală a 
dat mandat Comitetului de conducere pentru 
a desemna pe membrii delegație, care va 
participa la Conferința anuală a Uniunii In
terparlamentare, care va avea loc între 25— 
31 august a.c. la Helsinki. (Agerpres),

★
Profesorul Ikuo Oyama, membru în Biroul 

Consiliului Mondial al Păcii, președintele 
Comitetului japonez pentru apărarea păcii, 
care a participat la Adunarea reprezentan
ților mișcării pentru apărarea păcii din 
R.P.R., a părăsit Capitala împreună cu soția 
sa Riu Oyama, membră în conducerea Fe
derației Femeilor Japoneze.

Vineri dimineața au părăsit Capitala și 
membrii delegației chineze care au partici
pat la Adunarea reprezentanților mișcării 
pentru Apărarea Păcii din R.P.R., scriitorul 
Hu Chung-chih și Chai Jung-chen, activist 
al Comitetului poporului chinez pentru apă 
rarea păcii mondiale.

De asemenea, a părăsit țara, plecînd spre 
Budapesta, profesorul Karoly Polinszky, care 
a luat parte ca delegat al mișcării pentru 
pace din R.P Ungară la Adunarea reprezen
tanților mișcării pentru apărarea păcii din 
R.P.R Profesorul Karoly Polinszky a par
ticipat de asemenea și la festivitățile de la 
Cluj cu prilejul aniversării a 10 ani de la 
înființarea Universității „Bolyai".

★
Expoziția „Caricatura în lupta pentru 

pace", deschisă în sala Dalles din Capitală, 
se bucură de ,o deosebită apreciere din par
tea publicului. In fiecare zi, mii de vizitatori 
se opresc în fața celor 180 de lucrări semna
te de cei mai de frunte caricaturiști ai 
noștri.

Expoziția „Caricatura în lupta pentru 
pace" rămîne deschisă pînă la sfîrșitul lunii 
iunie. (Agerpres)

CRONICA
Conferinja de la Varșovia 

și securitatea internațională
Au trecut trei săptămîni de la încheierea 

Tratatului semnat la Varșovia de către cele 
opt state europene iubitoare de pace. Po
poarele din întreaga lume au luat cunoștință 
cu cea mai profundă satisfacție de hotărîri- 
le adoptate la Conferința de la Varșovia, iar 
prevederile Tratatului au fost analizate pe 
larg și s-a văzut limpede că fiecare cuvînt, 
fiecare paragraf ai său, vorbește despre dra
gostea de pace a popoarelor lagărului socia
lismului, despre hotărîrea țărilor semnatare 
de a acționa și în viitor cu aceiași vigoare 
pentru îndepărtarea pericolu'ui unui nou răz
boi, pentru întărirea securității internaționale.

Hotărîrile adoptate la Varșovia au creat 
o bază solidă statelor semnatare ale Tratatu
lui, ca și tuturor popoarelor iubitoare de 
pace, în lupta pe care acestea o duc pentru 
a obține reducerea generală a armamentelor, 
interzicerea armei atomice, hidrogenice și a 
celor'alte arme de exterm'nnre în masă, pen
tru dezvoltarea unor relații de orietenie și 
colaborare rodnică între toate țările. Trata
tul de la Varșovia este un act internațional 
deosebit de important prin care se urmărește 
slăbirea încordării internaționale. Cercurile 
cele mai largi a'e opiniei publice internațio
nale au apreciat în mod deosebit Tratatul de 
la Varșovia deoarece acesta deschide perspec
tive favorabile în vederea rezolvării proble
melor internaționale litigioase. Iată ce scrie 
în acest sens ziaristul vest-german Paulsen 
în Buletinul „Bonner Aussenpolitische Kor- 
respondenz" : „după Conferința de la Varșo
via și după ce guvernul sovietic și-a prezen
tat noile propuneri în problema reducerii ar
mamentelor, șansele pentru restabilirea uni
tății Germaniei au crescut considerabil".

Datorită perspectivelor luminoase pe care 
le deschide pentru evoluția viitoare a eveni- 
mente’or internaționale, Tratatul de la Var
șovia nu a fost însă pe placul anumitor 
cercuri guvernante occidentale. Aceste cercuri 
nu doresc nici în ruptul capului dezvoltarea 
colaborării internaționale: Aceste cercuri 
caută să semene vrajba între ponoare și a- 
runcă neîncetat sămînța neîncrederii în re
lațiile dintre state. Neîncrederea existentă în 
relațiile dintre state și mai cu seamă între 
marile puteri poartă în sine germene'e unui 
nou război cu toate teribilele lui consecințe.

Uniunea Sovietică și țările socialiste duc 
o politică menită să crace o altnos er -a- 
vorabilă în relațiile dintre state, politică ba
zată pe încredere și înțelegere reciprocă și 
prin care se urmărește slăbirea încordării 
existente în relațiile internaționale și rezol
varea pașnică a diferitelor probleme liti
gioase.

In acest sens o deosebită importanță ca
pătă astăzi problema viitoarei conferințe la 
cel mai înalt nivel, a celor patru puteri. 
De-a-'ungul anilor, guvernul sovietic a ară-' 
tat în necontenite rînduri că privește favora
bil un asemenea eveniment. In nota sa din 
26 mai, guvernul sovietic s-a declarat de a- 
cord cu organizarea unei conferințe a șefi
lor guvernelor celor patru mari puteri. A- 
ceastă conferință ar trebui să aibă ca țel slă
birea încordării internaționale și întărirea 
încrederii pe plan internațional. Este de la 
sine înțeles că acest țel poate fi atins nu
mai dacă toți participanții vor da dovada de 
bună credință.

Ce arată insă faptele ? Unii politicieni din 
apus nu văd deloc cu ochi buni o asemenea 
conferință. Ei urmăresc să participe la ea 
nu pentru a contribui la destinderea interna
țională, ci dimpotrivă. Secretarul Departa
mentului de stat al S.U.A., Dulles, a decla
rat fățiș că Statele Unite „nu speră să se 
ajungă la vreo hotărîre" la conferința șefi
lor guvernelor și că, în general, conferința 
„nu este convocată pentru reglementarea e- 
fectivă a vreunei probleme"! Dulles a îndem
nat de asemenea pe deputății americani sA-și 
pună și de acum înainte speranțele numai în 
„presiunile" exercitate de americani, adică 
în politica „de pe poziții de forță". Ce în
semnează toate acestea dacă nu tocmai o 
tentativă de discreditare a însăși ideii tra
tativelor ? Pe ce se bazează aceste declarații 
menite să zădărnicească o conferință chiar 
mai înainte de începerea ei ? Din relatările 
presei care reprezintă interesele cercurilor fi
nanciare din S.U.A. rezultă că perspectiva 
slăbirii încordării internaționale nu este pe 
placul acestora. Aceste cercuri preconizează 
intensificarea înarmărilor (care aduc profi
turi grase trusturilor care execută comenzi 
militare) și continuarea politicii „forței" în 
ciuda eșecurilor pe care acestea le-a suferit. 
Revista „Business Week" scrie : „In genere, 
cercurile de afaceri se alătură părerii Was- 
hington-ului că într-un viitor apropiat nu se 
va produce nici un eveniment care să poată 
schimba programul de apărare". Ce se înțe
lege prin „apărare" arată limpede expertul 
financiar american Janeway care scrie urmă
toarele : „înarmarea Germaniei, duce în pri
mul rînd la accentuarea încordării internațio
nale. Germania trebuie să devină un factor 
bine determinat în raportul de forțe din 
lume. Aceasta înseamnă că ea trebuie să se 
înarmeze. Guvernul recunoaște aceasta". 
Autorul nu-și ascunde speranța că „tendința 
afacerilor" (a fabricanților americani de ar
mament) se va dezvolta în linie ascendentă.

Dar manevrele celor care urmăresc să ză
dărnicească proiectata conferință cvadripar- 
tită și prin aceasta însăși micșorarea încor
dării internaționale întîmpină o tot mai pu
ternică rezistență. Ziarul „Le Monde" vorbea 
despre o adevărată „enidemîe de pace" de 
care au fost contaminate popoarele și subli
niază că cercurile din apropierea Departa
mentului de stat sînt nevoite să ia în consi
derare acest fapt in pregătirea viitoarelor lor 
acțiuni diplomatice. „In Statele Unite, scrie 
ziarul „Le Monde", există astăzi un puternic

Campionatele europene de box
Joi seara, în sala „Sportpalast" din Ber

linul occidental au fost cunoscuți ceilalți se- 
mifinrliști ai campionatelor europene de 
box. Reuniunea a cuprins 11 meciuri și a 
fost urmărită de peste 8000 spectatori. Cele 
mai spectaculoase meciuri au avut loc la 
cat. muscă, unde s-au întîlnit pugiliști de 
recunoscută valoare internațională. Campio
nul european, polonezul Kukier a reușit să-l 
întreacă la puncte pe Lyod (Anglia). In se
mifinală Kukier va primi replica lui Basel 
(Germania occidentală), care a învins pe 
Stolnikov (U.R.S.S.).

Vineri după amiază s-a desfășurat prima 
reuniune din cadrul semifinalelor campiona
telor europene de box. Un remarcabil succes

„Locomotiva41 joacă
La 2 iunie a sosit la Leningrad echipa se

lecționată de fotbal a asociației Locomotiva 
din R.P.R. Oaspeții au fost întîmpinați de

INTERNĂ
curent pacifist. Diplomații americani sînt 
supuși presiunilor opiniei publice, care este 
convinsă că U.R.S.S. dorește în mod sincer 
o coexistență pașnică". Cît se poate de sem
nificative în acest sens sînt părerile lui Er
nest Weir, un mare industriaș american care 
scrie în ziarul „Post-Dispach“ că „A sosit 
momentul favorabil care trebuie folosit în 
întregime. Cred că în prezent țările occiden
tale și îndeosebi S.U.A. trebuie să renunțe 
la poziția lor de suspiciune și neîncredere. 
Țările occidentului trebuie să pornească de 
la principiul că Ruria năzuiește spre pace și 
relații internaționale mai trainice".

Ideea că actualul moment este cît se poate 
de favorabil tratativelor internaționale, cîș- 
tigă tot mai mult teren în mijlocul opiniei 
pub'ice d'n toate țzrile. încheierea cu succes 
a Tratatului de stat cu Austria precum și 
rodn cele rezultate ale întrevederilor dintre 
conducătorii U R.S.S. și R.P.F. Iugoslavia au 
arătat încăod.ată că nu există problemă liti
gioasă care să nu poată fi reglementată pe 
calea tratativelor pașnice.

Tratatul de la Var.ovia are o uriașă impor
tanță pentru menținerea și întărirea păcii în 
întreaga lume ; el deschide perspective pen
tru rezolvarea problemelor litigioase din 
Europa, cum ar fi în primul rînd problema 
germană. Semnînd Tratatul, cele opt state 
europene iubitoare de pace și-au reafirmat 
voința de a lupta pentru reglementarea paș
nică a proalemeior arzătoare. Tratatul de la 
Varșovia întărește nu numai securitatea sta
telor iubitoare de pace dar creează în același 
timp o bază trainică în lupta pentru o pace 
trainică în Europa. încheierea Tratatului de 
către cele opt țări nu înseamnă că ele re
nunță la încercările lor de a creia un sis
tem de securitate colectivă în Europa. Lucrul 
acesta a fost pe deplin oglindit in Tratat. 
Tratatul a fost încheiat pe o perioadă de 
20 ani, însă în cazul creerii unui sistem de 
securitate colectivă în Europa, Tratatul de 
la Varșovia încetează din momentul intrării 
în vigoare a tratatului general european de 
securitate colectivă. De aceea popoarele eu
ropene susțin toate acțiunile Uniunii Sovie
tice menite să ducă la întărirea păcii și secu
rității internaționale. Țările lagărului socia
list susțin cu hotărîre lupta Uniunii Sovie
tice în vederea organizării unei conferințe 
a celor patru mari puteri în vederea luării 
unor hotărîri care să contribuie la micșo
rarea încordării internaționale, la întărirea 
păcii și a securității colective.

Baloane de oxigen oentru Scelba
După ce în Italia a fost ales un nou pre

ședinte de republică în persoana lui Giova
nni Gronchi, a apărut cît se poate de vizibil 
făptui că zilele actualului guvern Scelba 
sînt numărate. Aceasta nu a Întristat pe 
nimeni în afară de cercurile guvernante de 
la Roma și pe patronii lor americani. Opi
nia publică italiană a cerut în repetate rîn
duri ca actuala echipă ministerială să-și dea 
deiriisia și să se procedeze la formarea unui 
guvern nou, susținut de masele largi popu
lare și care să ducă o politică independentă 
față de S.U.A., o politică de pace, în con
cordanță cu aspirațiile și năzuințele poporu
lui italian. Pentru înlăturarea lui Scelba 
s-au pronunțat chiar și membrii de frunte ai 
unor partide care fac parte din coaliția gu
vernamentală. In acest sens au luat atitu
dine membri ai partidului social-democrat, 
liberal, precum și grupări importante din 
partidul democrat-creștin, partid care deține 
după cum se știe, principalul rol în condu
cerea coaliției reacționare care se află la 
cîrma statului. •

Perspectiva înlăturării lui Scelba a stîr- 
nit serioase neliniști la Washington. Din 
acest moment a și intrat în funcțiune ma
șina de presiuni și șantaj. Cum s-au desfă
șurat evenimentele ? Conform uzanțelor con
stituționale, după alegerea noului președinte 
al Italiei, președintele Consiliului de Mi
niștri trebuie să-și prezinte demisia. Noul 
președinte poate să primească demisia și să 
dea sarcina formării unui nou guvern altui 
om politic, sau să o respingă și să facă unele 
recomandări privind componența Consiliului 
de Miniștri.

Neștiind dacă Gronchi va primi sau nu 
demisia lui Scelba, guvernanții americani au 
trecut la acțiune. La 13 mai, agenția ame
ricană „Associated Press" a transmis, cu 
mențiunea „urgent", următoarea știre : „Sta
tele Unite au hotărît să încetinească ritmul 
ajutorului destinat Italiei pînă ce nu vor avea 
știri mai clare cu privire la formarea și o- 
rientarea politică a noului guvern italian... 
Această hotărîre a fost recomandată de am
basadorul S.U.A. în Italia, doamna Claire 
Luce și a fost aprobată de Departamentul 
de stat. Trebuie reținut că livrările de aju
tor american Italiei își vor relua ritmul nor
mal atunci cînd va reieși precis ca Italia 
va continua politica occidentală pe care Scel
ba a susținut-o timp de 15 luni, cît a stat 
la guvern".

Șantajul exercitat asupra politicienilor de 
la Roma și-a făcut efectul. Social-democrații 
și liberalii au renunțat la planul lor de re
tragere din guvern și în felul acesta au evi
tat dezlănțuirea crizei. Prin aceasta, demisia 
prezentată de Scelba a căpătat un caracter 
forma! și președintele Gronchi a respins-o. 
Așa dar lui Scelba 1 s-a mai dat un pic de 
răgaz, și pe cît posibil, un pic de curaj. De 
aceea, a doua zi chiar după respingerea de
misiei, aceeași agenție americană de care 
am pomenit mai sus a difuzat, tot „urgent", 
știrea care urmează : „Statele Unite au re
luat livrarea normală de ajutor Italiei după 
o scurtă întrerupere datorită crizei provocată 
de alegerea Iui Giovanni Gronchi. Ajutorul 
militar, economic și tehnic a fost adus la 
ritmul normal după ce Gronchi a respins de
misia guvernului Scelba. încetinirea livrării 
ajutorului a fost luată ca măsură de precau
ție".

S PORT

a înregistrat boxerul romîn de cat. muscă 
Mircea Dobrescu care a învins la puncte pe 
Behrend (R. D. Germană). In urma acestei 
frumoase victorii reprezentantul nostru s-a 
calificat pentru finalele categoriei unde va 
întîlni pe campionul Germaniei occidentale 
E. Basel, care a reușit- să-l elimine din com- 
netiție pe campionul european, polonezul Ku
kier.

Al doilea reprezentant al R.P.R., calificat 
la semifinale N. Linca din categoria semi- 
mijlocie a pierdut la puncte întîlnirea eu 
boxerul francez Annex. Astăzi este zi de 
odihnă, iar finalele competiției în care vor 
fi desemnați noii campioni europeni de box 
vor avea loc duminică seara.

astăzi la Leningrad
reprezentanți ai organizațiilor sportive din 
oraș. Astăzi, fotbaliștii romîni vor întîlni 
echipa Zenit-Leningrad.

TIONAIA
•

Grosolăna imixtiune a guvernanților ame
ricani în afacerile interne ale Italiei a stîr- 
nit un impresionant și justificat val de pro- .jc, 
teste. Lucrurile au ajuns pînă acolo îneît 
însuși partidul democrat-creștin s-a văzut 
silit să ia atitudine. Ziarul „Ii Popolo", organ 
oficios al acestui partid, a cerut în coloa
nele sale să se dea o „desmințire" a știrilor 
transmise de agenția americană. Acest lucru 
s-a și produs de altfel, însă într-o formă atît 
de confuză îneît în loc să împrăștie norii -ș. 
nemulțumirii, mai mult a confirmat știrile 
anterioare. De altfel diplomația americană 
nu a procedat pentru prima dată în acest fel 
și numai naivii și-ar fi putut închipui că 
bine informata agenție americană, inițiată 
în tainele Departamentului de stat, a inven- ':z 
tat toate acestea numai pentru a provoca ne
plăceri guvernului Scelba 1

Monopoliștii americani au nevoie de omul 
lor de încredere, Scelba, astăzi mai mult ca 
orieînd. Potrivit relatărilor apărute în pre
să, Statele Unite au intenția ca retrăgîn- ( 
du-și trupele din Austria să le transporte în ' 
Italia și să creeze în nordul țării un cap de 
pod militar. Prin aceasta se urmărește să se 
întărească și mai mult dependența politică, 
militară și economică a Italiei de S.U.A.

Presa occidentală subliniază faptul că 
după neutralizarea Austriei, guvernanții ame- , z 
ricani și-au fixat ca obiectiv transformarea 
Italiei într-unu! din „avanposturile" blocului 
agresiv nord-atlantic. Acest lucru este măr
turisit de altfel și de către presa guverna
mentală italiană. „Frontul atlantic — scrie 
ziarul „Corrîere della Sera" după încheie
rea Tratatului de stat cu Austria — se va 
sprijini exclusiv, „în prima linie, pe Germa
nia de la Bonn și pe Italia. Responsabilită
țile militare ale Germaniei occidentale și 
Italiei sînt de aceea mult sporite și pare 
util să se țină seamă de aceasta pe plan 
politic și militar". După cum recunoaște în
săși presa americană, pozițiile americane în 
Italia sînt atît de șubrede îneît sînt departe 
de a mulțumi pe generalii cu mintea înfier
bântată de la Pentagon. De aici și interesul 
manifestat cu nervozitate pentru trans
ferarea trupelor americane din Austria 
in Italia. „După părerșa unora — scrie zia- 
rul pro-guvernamental „La Stampa" — s-ar ' 
putea crede că singura garanție pe care va 
putea s-o obțină S.U,A. împotriva unei even-.’ 
tuale schimbări a politicii Italiei, în urma 
alegerii președintelui Gronchi (care s-a pro- ; 
nunțat în favoarea destinderii internaționale 
— n.n ) și a schimbărilor survenite în situa- yț 
ția internațională din Europa este transfera
rea în Italia a trupelor care se găseau pînă 
acum în Austria... S-ar părea că există ten- l! 
dința de a crea condiții care să oblige Italia 
să nu ridice nici un fel de obiecțiuni împo
triva unor noi cheltuieli și a subordonării sale 
militare".

Poporul italian respinge însă cu energie 
planurile în vederea transferării în Italia a 
trupelor americane care trebuie să părăseas
că Austria. De altfel, în legătură cu noua 
situație internațională care s-a creat, mulți 
politicieni burghezi cer schimbarea politicii 
externe a Italiei și adoptarea unei atitudini 
independente și de neutralitate. In fața aces
tei situații-, cercurile guvernante italiene fac 
eforturi disperate pentru a justifica în ochii 
opiniei publice politica de urmare oarbă a 
directivelor Washingtonului. Martino, minis- , 
tru! Afacerilor Externe al Rafiei, vorbind cu?r 
o săptămînă în urmă la Palermo, a fost ne->i r 
voit să atingă problema posibilității schim
bării liniei politicii externe a Italiei în le- > 
gătură cu neutralizarea Austriei. A adoptat 
el oare, în legătură cu această problemă,- 
o poziție realistă — poziție care este ceru
tă tot mai mult de poporul italian ? Nici 
decum. Martino nu a găsit nimic mai bun 
de făcut decît să declare că piedica in calea 
neutralității Italiei sînt... cheltuielile prea 
mari pentru apărare, care s-ar cere în acest 
caz.

In ciuda încercărilor reacțiunii italiene și 
a susținătorilor săi americani de a menține 
actuala linie a politicii externe a Italiei, ma
sele largi populare își sporesc împotrivirea : 
față de guvernul lui Scelba. Poate că după 
ce lui Scelba i s-a respins demîsia, frunțile > 
stăpinilor de la Washington să se mai fi des
crețit. Dar aceștia și-au făurit degeaba iluzii 
cu privire la trăinicia pozițiilor protejatului 
lor. Edificiul guvernamental pe care se spri
jină Scelba este cît se poate de șubred. Zia-A) 
rul suedez „Morgen Tidningen" scria de cu-:: 
rînd că „privind lucrurile in perspectivă, șan
sele lui de succes (ale lui Scelba — n.n.) 
sînt extrem de mici.- Stabilitatea situației 
politice din Italia se apropie de sfîrșit...". ,

Oamenii muncii din Italia, întregul popor, 
cer să se pună capăt actualei linii politice ,f 
urmată de guvernanții italieni. într-o decla
rație a Partidului Comunist Italian dată pu
blicității acum cîteva zile se arată că Italia 
trebuie să pornească pe un alt drum — pe 
drumul unor acțiuni consecvente avînd drept : 
scop slăbirea treptată a încordării in relații
le internaționale prin crearea unui sistem de 
securitate colectivă a tuturor țărilor Euro
pei și prin colaborarea lor, indiferent de re-, 
gimul instaurat în aceste țări. In declarație 
se spune că Italia trebuie să respingă orice 
amestec în viața el economică și politică 
pentru a crea posibilitatea să dezvolte un 
schimb cultural și economic liber cu toate 
țările, să reducă povara cheltuielilor mili
tare și să se elibereze de orice formă de o- 
cupație militară.

Este fără îndoială că forțele sănătoase ale 
poporului italian, toți patrîoțîi italieni, își 
vor înzeci eforturile pentru a răsturna coali
ția guvernamentală condusă de Scelba. Și 
atunci cînd masele populare vor reuși să in- 
frîrigă manevrele reacțiunii. nici un fel de 
șantaj sau presiune americană nu-și va mai 
putea face efectul.

EUGEN PHOEBUS

ȘtiriT nu
La 2 îunie, la Budapesta, în cadrul me- ■ 

ciulul de șah dintre echipele U.R.S.S. și R.P.':f£ 
Ungare s-au jucat partidele întrerupte. Ma
rele maestru sovietic Petrosian și-a valori- • 
ficat avantajul în partida ou Kluger, obținînd ' 
victoria. Partida dintre Keres și Barcza a i 
luat sfîrșit cu un rezultat de remiză.

înaintea disputării rundei a 7-a scorul me
ciului este 1572—8V2 în favoarea șahiștilor - 
sovietici.

♦
Joi a părăsit Capitala, plecînd spre Buda

pesta, echipa reprezentativă de baschet a T 
R.P.R., care va participa la campionatele eu
ropene masculine de baschet organizate în 
Capitala R. P. Ungare între 8 și 19 iunie. 1

Duminică 5 iunie în jurul orei 18,25 pos- ' 
turile noastre de radio vor transmite de pe 
Stadionul Republicii repriza a 2-a a întîl- 
nirii internaționale de fotbal dintre echipele 
reprezentative de juniori ale R.PIR. și R. 
Cehoslovace. Transmisia se va face pe pro? 
gramul 2. (Agerpres),

i
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Delegația guvernamentală sovietică a părăsit Belgradul
BELGRAD 3 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 3 iunie a plecat din Belgrad de
legația guvernamentală sovietică alcătuită 
din — N. S. Hrușciov, membru al Prezi
diului Sovietului Suprem al U.R.S.S. și 
prim-secretar al C.C. al P.C.U.S. (conducă
torul delegației); N. A. Bulganin, președin
tele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S.; A. 
I. Mikoian, prim vicepreședinte al Consiliu
lui de Miniștri al U.R.S.S. ; D. T. Șepilov, 
președintele Comisiei pentru Afaceri Exter
ne a Sovietului Naționalităților al Sovietu-

BELGRAD 3 (Agerpres) — TASS trans
mite: La 2 iunie V. A. Valkbv, ambasadorul 
U.R.S.S. în Iugoslavia, a oferit o mare 
recepție cu prilejul vizitei la Belgrad a dele
gației guvernamentale sovietice.

La recepție a luat parte întreaga delega
ție guvernamentală a Iugoslaviei care a 
participat la tratativele cu delegația guver
namentală a U.R.S.S.: 1. Broz-Tito, pre
ședintele R.P.F.L, conducătorul delegației, 
11. Kardelj, A. Rankovici, S. Vukmanovici- 
Tempo — vicepreședinți ai Vecei Federative 
Exec’-tiive, C. Popovici, secretar de stat pen
tru Afacerile Externe, M. Todorovici, membru 
al Vecei Federative Executive, și V. Miciuno
vici, secretar de stat adjunct pentru Afacerile 
Externe, M, Pijade, președintele Skupșcinei 
Populare Federative, F. Leskosck, membru 
al Vecei Federative Executive, D. Salaj, 
președintele Consiliului Central al Uniunii 
Sindicatelor, I. Veselinov, președintele 
Vecei Executive a Serbiei, V. Simici, vice

lui Suprem al U.R.S.S., membru în C.C. al 
P.C.U.S. și redactor-șef al ziarului „Prav
da" ; A. A. Gromîko, prim-locțiitor al minis
trului Afacerilor Externe al U.R.S.S.; P. N. 
Kumîkin, locțiitor al ministrului Comerțului 
Exterior al U.R.S.S.

Pe aeroportul Zemun delegația guverna
mentală sovietică a fost condusă de I. Broz- 
Tito, președintele R.P.F.l.; M. Pijade, pre
ședintele Skupșcinei Populare Federative; 
E. Kardelj, Â. Rankovici, S. Vukmano- 
vici-Tempo, R. Ciolakovici, vicepreședinți ai 
Vecei Federative Executive; C. Popovici, 

Recepția oferită de V. A. Valkov, ambasadorul U. R. S. S. în Iugoslavia
președinte al Skupșcinei Populare Federa
tive, S. Kosanovici, membru al Vecei Fede
rative Executive, V. Zekbvici, secretar al 
Vecei Federative Executive, M. Minici, pre
ședintele Comitetului popular orășenesc al 
orașului Belgrad, V. Zecivici, președintele 
Vecei Federative a Skupșcinei, O. Karabe- 
govici, membru al Vecei Federative Execu
tive, M. Popovici, președintele Comitetului 
pentru economia națională al Vecei: Federa
tive a Skupșcinei, V. Vlahovici, președintele 
Comitetului pentru politică externă a 
Skupșcinei Federative, D. Petrovici, vice
președinte al Skupșcinei populare a Serbiei, 
I. Gosnjak, secretar de stat pentru proble
mele apărării populare, S. Stefanovlci, 
secretar de stat pentru Afacerile Interne al 
R.P.F.L, N. Bujinovici, secretar de stat 
pentru problemele conducerii sociale și 
bugetului, S. Prițka și H. Brkici, locțiitori 
ai secretarului de stat pentru Afacerile 
Externe, O. Kreacici și V. Nikolici, locțiitori 

secretar de stat pentru Afacerile Externe; 
I. Veseliriov, președintele Vecei Executive a 
Serbiei; M. Todorovici, membru al Vecei 
Federative Executive; V. Zekovici, secretar 
al Vecei Federative Executive; V. Vlahovici, 
președintele Comitetului pentru politică ex
ternă a Skupșcinei Populare Federative a 
R.P.F.l.; V. Miciunovici, H. Brkici, secre
tari de stat adjuncți pentru Afacerile Ex
terne ; M. Minici, președintele Comitetului 
Popular orășenesc al orașului Belgrad ; D. 
Ioikici, secretar al Comitetului orășenesc din 

i

ai secretarului de stat pentru problemele 
apărării populare, I. Vilfan, secretar gene
ral al președintelui R.P.F.L, D. Vidici, 
ambasadorul R.P.F.L în U.R.S.S., A. Belici, 
președintele Academiei de Științe a Serbiei, 
Z. Ulepici, comandantul forjelor militare 
aeriene, generali ai armatei iugoslave, oa
meni de știință, cultură și artă și alții.

Din partea sovietică ia recepție au luat 
parte N. S, Hrușciov, conducătorul delega
ției guvernamentale sovietice, membru al 
Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S. și 
prim secretar al C.C. al P.C.U.S., N. A. 
Bulganin, președintele Consiliului de Miniș
tri al U.R.S.S., A. I. Mikoian, prim vicepre
ședinte al Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S., D. T. Șepilov, președintele Comi
siei pentru Afacerile Externe a Sovietului 
Naționalităților al Sovietului Suprem al 
U.R.S.S., membru în C.C. al P.C.U.S. și 
redactor șef al ziarului „Pravda", A. A. 
Gromîko, prim-locțiitor al ministrului Afa-

Belgrad al Uniunii comuniștilor din Iugo
slavia și alții.

Delegația guvernamentală sovietică a fost 
de asemenea condusă de V. A. Valkov, am
basadorul U.R.S.S. în Iugoslavia și de func
ționari superiori ai ambasadei sovietice la 
Belgrad, șefi ai ambasadelor și misiunilor 
acreditați la Belgrad.

Aeroportul era pavoazat cu drapele de stat 
ale U.R.S.S. și R.P.F.l. A fost aliniată o 
gardă de onoare și s-au executat imnurile 
de stat ale Uniunii Sovietice și Iugoslaviei.

în Iugo-

ambasade-
Belgrad, 

iugoslave,

cerilor Externe al U.R.S.S. și P. N. Kumî
kin, locțiitor al ministrului Comerțului Exte
rior, experții și consilierii delegației guver
namentale sovietice, precum și funcționari 
superiori ai ambasadei U.R.S.S. 
slavia.

La recepție au luat parte șefii 
lor și misiunilor acreditați la 
precum și reprezentanți ai presei 
sovietice și străine.

In cinstea oaspeților a avut loc un mare 
concert la care și-au dat concursul repre
zentanți de seamă ai artei sovietice: E. 
Ciavdar, artistă a poporului din U.R.S.S., 
I. Petrov și P. Lisițian, artiști ai poporului 
din R.S.F.S.R., R. Struckova și A. Lapauri, 

Mare alsoliști ai baletului Teatrului
U.R.S.S., precum și ansamblul de dansuri al 
corului „Piatnițki".

Recepția s-a desfășurat într-o atmosferă 
deosebit de caldă și prietenească.

Inmînarea Premiului International Stalin
Pentru întărirea păcii între popoare" lui D. N. Prittn
MOSCOVA 3 (Agerpres). — La 3 iunie 

la Kremlin, în sala Sverdlov, s-a înmînat 
Premiul Internațional Stalin „Pentru întări
rea păcii între popoare" lui Denis Noel 
Pritt, militant de seamă pe tărîm obștesc din 
Anglia, președintele asociației internațio
nale a juriștilor democrați.

Solemnitatea a fost deschisă de scriitorul 
N. S. Tihonov, președintele Comitetului So
vietic pentru Apărarea Păcii.

S-a dat apoi citire în limbile rusă și en
gleză hotărîrii Comitetului cu privire la de
cernarea Premiului
„Pentru întărirea păcii între popoare"
D. N. Pritt. In 
ticipanților, N.

Internațional Stalin 
lui 

aplauzele furtunoase ale par- 
S. Tihonov îi înmînează lui

ln legătură cu vizita în U. R. S. S 
a delegației agricole americane

WASHINGTON 3 (Agerpres). — TASS 
transmite : Departamentul de stat și Ministe
rul Agriculturii al S.U.A. au anunțat că Țn 
perioada dintre 15 iulie și 15 august Uniu
nea Sovietică va fi vizitată de o delegație a 
lucrătorilor din agricultura S.U.A. alcătuită 
din 12 persoane.

Intr-o declarație comună a Departamentului 
de Stat și a Ministerului Agriculturii se spune 
că „delegația americană va reprezenta larg 
agricultura americană. Din această delegație 
vor face parte oameni cunoscuți în rîndurile 
fermierilor și în cercurile de cercetări științi
fice în domeniul agriculturii".

In declarație se arată că s-a cerut organi- 

Denis Noel Pritt diploma și medalia de aur 
de laureat.

Au rostit cuvîntărl de salut din partea 
U.R.S.S. E. L. Zedin, vicepreședinte al aso
ciației internaționale a juriștilor democrați, 
scriitorul A. A. Surkov, profesorul A. I. De
nisov, președintele conducerii V.O.K.S.-ului, 
profesorul P. N. Orlovski, membru corespon
dent al Academiei de Științe a U.R.S.S., di
rectorul Institutului de Drept „A. I. Vîșinski" 
al Academiei de Științe a U.R.S.S., M. A. 
Bodrov, tehnician la uzina de stat nr. 1 de 
rulmenți.

A rostit apoi o cuvîntare de răspuns 
D. N. Pritt, laureat al Premiului InternațiM| 
nai Stalin „Pentru întărirea păcii între pW 
poare".

zațiilor naționale de fermieri, colegiul din 
statul Iowa și altor colegii să facă propuneri 
de membri care să facă parte din delegație. 
Alegerea definitivă se va face de către un 
grup neoficial de reprezentanți ai vieții pu- , 
blice care urmează să fie numit de secreta
rul de stat și de ministrul Agriculturii. De pe 
acum, se subliniază în declarație, cîteva sute 
de persoane și-au exprimat dorința de a lua 
parte la această călătorie. In continuare, în 
declarație se spune că întrucît călătoria de
legației agricole americane în Uniunea So
vietică „va fi neoficială, cheltuielile de drum 
nu vor fi suportate de guvernul S.U.A.".

Sosirea la Sofia a delegației guvernamentale a Uniunii Sovietice Evenimentele din Vietnamul de sud
SOFIA 3 (Agerpres). — Agenția Telegra

fică Bulgară transmite: Venind din Bel
grad, la 3 iunie a sosit la Sofia, in vizită 
oficială de prietenie în urma invitației gu
vernului bulgar și a Comitetului Central al 
Partidului Comunist din Bulgaria, delegația 
guvernamentală a Uniunii Sovietice, alcă
tuită din tovarășii N. S. Hrușciov, N. A. 
Bulganin, A. I. Mikoian.

Pe aeroportul centrai din Sofia delegația 
a fost întîmpinată de Vîlko Cervenkov, pre
ședintele Consiliului de Miniștri al Republi
cii Populare Bulgaria ; Gheorghi Damianov, 
președintele Prezidiului Adunării Populare; 
Raiko Damianov, vicepreședinte al Consiliu
lui de Miniștri; Todor Jivkov, prim secre
tar al Comitetului Central al Partidului Co- ’ 
nunisț din Bulgaria; Gheorghi Țankov,

Encio Staikov, membri ai Biroului Politic 
al Comitetului Central al Partidului Comu
nist Bulgar; generalul de armată Ivan Mi
hailov, Todor Prahov, președintele Consiliu
lui Central al Sindicatelor din Bulgaria ; ge
neralul de armată Petăr Pancevski; Atanas 
Dimitrov, Dancio Dimitrov, Demir Ianev, 
Dimo Dicev, Kimon Gheorghiev, Kiril La- 
zarov, Marin Grașnov, Mincio Neicev, Pelo 
Pelovski, dr. Petăr Kolarov, Radi Naidenov 
Ruși Hristozov, Stanko Todorov, Stoian Ton- 
cev, Tano Țolov, Țola Dragoiceva, membri ai 
Consiliului de Miniștri al Republicii Popu
lare Bulgaria, și alte personalități oficiale.

Delegația guvernamentală sovietică a fost 
întîmpinată de ambasadorul extraordinar și 
plenipotențiar al U.R.S.S. în Republica Popu-

membriiIară Bulgaria, I. K. Prihodov, și 
ambasadei sovietice.

Pe aerodrom au mai fost de față , 
turor ambasadelor acreditați la Sofia. Aero
dromul era pavoazat cu steagurile de stat 
ale U.R.S.S. și Republicii Populare Bulga
ria.

A fost aliniată o gardă de onoare. Muzica 
militară a executat imnurile de stat ale 
Uniunii Sovietice și Republicii Populare 
Bulgaria.

De pe aerodrom delegația guvernamentală 
sovietică a plecat la Sofia, unde în piața 
„9 Septembrie" a avut loc un miting la care 
au participat 200.000 de oameni ai muncii.

La miting a luat cuvîntul Vîlko Cerven
kov, președintele Consiliului de Miniștri al 
Republicii

șefii tu-

Populare Bulgaria, care în nu-

mele poporului bulgar a salutat călduros pe 
membrii delegației guvernamentale sovie
tice.

In numele Comitetului Central al P.C.U.S., 
al Consiliului de Miniștri și al Prezidiului 
Sovietului Suprem al U.R.S.S., a luat cuvîn- 
tul N. S. Hrușciov, prim secretar al C.C. al 
P.C.U.S.

★
Pretutindeni oamenii muncii din capitala 

bulgară au întîmpinat delegația guverna
mentală sovietică cu ovații furtunoase și 
aclamații de salut în cinstea prieteniei bul- 
garo-sovietice de nezdruncinat, în cinstea 
Partidului Comunist al Uniunii Sovietice, în 
cinstea guvernului sovietic și poporului so
vietic.

HANOI 3 (Agerpres). — CHINA NOUA 
transmite: După cum se anunță din Sai
gon, la 2 iunie 35.000 de soldați din corpul 
expediționar francez s-au retras din Saigon. 
Trupele franceze se îndreaptă în direcția 
capului „Saint Jacques" și Bien Flua în re
giunea de nord-est a Vietnamului de sud. 
In acest fel regiunea Saigon-Cholon a fost 
predată armatei lui Ngo Dinh Diem. Fran
cezii mai mențin doar cîteva mici detașa
mente în Saigon.

Retragerea trupelor franceze a fost cerută 
de Ngo Dinh Diem, care, sprijinit de Statele 
Unite, s-a dedat la instigări împotriva Fran
ței și a acuzat pe francezi că pactizează cu

sectele religioase și cu celelalte forțe ale opo
ziției. Ngo Dinh Diem a cerut francezilor 
să se retragă cu totul din Vietnamul de sud.

*

HANOI 3 (Agerpres). — După cum anun
ță agenția vietnameză de informații, sub 
presiunea maselor populare, la 2 iunie clica 
lui Ngo Dinh Diem a fost obligată să eli
bereze pe partizanii păcii din localitatea Hue 
în Vietnamul de sud. Incercînd să-i terori
zeze, agenții lui Ngo Dinh Diem din Hue 
au aruncat grenade de mină asupra locuin
țelor a doi partizani ai păcii eliberați re
cent.

Cuvîntarea tovarășului Vîlko Cervenkov
Cetățeni și cetățene ai Sofiei!
Tovarăși!

O mare bucurie umple inimile noastre: pe 
pămîmul nostru scump, printre noi, se află 
cei mai scumpi oaspeți: primul secretar al 
Comitetului Central al Partidului Comunist 
al Uniunii Sovietice, tovarășul Hrușciov (A- 
plauze furtunoase, urale puternice, se scan
dează „P.C.U.S., P.C.U.S."). Președintele 
Consiliului de Miniștri al Uniunii Sovietice, 
tovarășul Bulganin (Aplauze furtunoase, 
t.raie puternice, se scandează „Prietenie 
veșnica 1“, „Prietenie veșnică !“), primul 
vicepreședinte al Consiliului de Miniștri al 
Uniunii Sovietice, tovarășul Mikoian (A- 
p.auze furtunoase și urale).

Ingăduiți-mi ca în numele Prezidiului A- 
dunârii Populare, 
tului Central al

al guvernului, al Comite- 
Partidului Comunist din

Bulgaria, al Consiliului Național al Frontu
lui Patriei, în numele vostru și în numele 
întregului popor bulgar să spun din toată 
inima scumpilor noștri oaspeți de seamă „bun 
sosit!“ (Aplauze furtunoase, urale puternice 
și prelungite, se scandează „Bun sosit!“, 
„Prietenie veșnică !“) și prin ei să transmit 
un înflăcărat și frățesc salut marelui popor 
sovietic, gloriosului și înțeleptului său partid 
comunist, guvernului său a căror politică 
consecventă de pace are un- puternic ecou și 
se bucură de sprijinul oamenilor muncii din 
întreaga lume. (Aplauze furtunoase, urale 
puternice).

Vizita tovarășilor Hrușciov, Bulganin și 
Mikoian în țara noastră înseamnă pentru ea 
o mare cinste și bucurie și este o expresie 
grăitoare a frăției de nezdruncinat (Aplauze 
furtunoase și prelungite, se scandează „Prie
tenie veșnică !“, „Prietenie veșnică !“), care

leagă pe 
nostru, o . _
și unității intereselor și scopurilor noastre, 
a năzuinței noastre comune de a menține și 

•întări pacea. (Aplauze furtunoase, prelun
gite, urale puternice).

Nemărginită este recunoștința noastră față 
de Uniunea Sovietică și popoarele sovietice, 
a căror armată vitează ne-a eliberat cu zece 
ani în urmă de 'sub' jugul hitlerist, cu al 
căror ajutor permanent și dezinteresat noi 
transformăm tara noastră din punct de ve
dere economic și politic, o industrializăm, 
reorganizăm agricultura, dezvoltăm forțele 
ei de producție și relațiile sociale sub stea
gul lui Marx-Engels-Lenin-Stalin, în drum 
spre socialism (Aplauze furtunoase, prelun
gite). Cu profundă emoție și cu o mulțumire 
izvorînd din adîncul inimii își exprimă as- 

I tăzi poporul nostru această recunoștință cui

vecie poporul sovietic și poporul 
expresie grăitoare a comunității

prilejul vizitei prietenești făcută în patria noa
stră de tovarășii Hrușciov, Bulganin și Miko
ian. Sîntem bucuroși să felicităm delegația 
guvernamentală sovietică care a participat 
la tratativele de la Belgrad și care a semnat 
Declarația guvernelor Uniunii Republicilor 
Sovietice Socialiste și Republicii Populare 
Federative Iugoslavia, pentru contribuția va
loroasă adusă cauzei păcii pe care o repre
zintă fără îndoială aceste tratative și Decla
rația semnată.

Scumpi oaspeți, vă salut încă odată cu 
„bun sosit 1“ (Aplauze furtunoase prelungite 
și urale puternice).

Trăiască marea Uniune Sovietică și poli
tica ei consecventă de pace. (Aplauze furtu
noase prelungite, urale puternice).

Trăiască pacea 1 (Aplauze furtunoase pre
lungite, răsună urale puternice prelungite).

Cuvînt ar ea tovarășului N. S. Hrușciov
Cervenkov 1 
conducători ai Partidului

Dragă tovarășe
Dragi tovarăși 

Comunist din Bulgaria și ai guvernului Re
publicii Populare Bulgaria !

Dragi tovarăși oameni ai muncii din Re
publica Populară Bulgaria I

Îngăduiți-mi ca în numele Comitetului 
Central al Partidului Comunist al Uniunii 
Sovietice, Consiliului de Miniștri al Uniu
nii Republicilor Sovietice Socialiste 
Prezidiului Sovietului 
să vă transmit salutul 
(Aplauze turtunoase, 
urale).

Siniem bucuroși să 
buigar salutul frățesc și cele mai bune urări 
din partea popoarelor Uniunii Sovietice. 
(Aplauze prelungite).

Tovarășul Cervenkov și alți conducători 
ai Partidului Comunist și ai guvernului Bul
gariei ne-au invitat nu odată să vizităm țara 
voastră, Am promis că vom face aceasta cu 
prima ocazie. Aflîndu-ne în apropiere de Bul
garia, am răspuns cu multă bucurie acestei 
invitații.

Popoarele Uniunii Sovietice și Bulgariei 
sînt strins legate prin prietenia de veacuri 
și prin lupta comună pentru libertatea și in
dependența lor. Această prietenie și colabo
rare strînsă între popoarele noastre s-a în
tărit și mai uwlt după zdrobirea cotropito
rilor fasciști. Noi constatăm cu multă satis
facție că prietenia popoarelor noastre se dez- 
vo.tă și se întărește pentru binele popoare
lor țărilor noastre, în interesul întăririi la
gărului păcii, democrației și socialismului.

Oamenii sovietici se bucură sincer de 
toate succesele realizate de poporul bulgar 
sub conducerea gloriosului Partid Comunist 
din Bulgaria. După răsturnarea jugului fas
cist și lichidarea regimului exploatator oa
menii muncii din Bulgaria merg cu încre
dere pe calea construirii societății socia
liste, apărînd consecvent cauza păcii și secu
rității generale.

ln cîteva rîndurl

se dezvoltă Re- 
economia ei cu- 
dezvoltă cultura

din toată inima

și al 
Suprem al U.R.S.S. 
nostru cald și cordial! 

prelungite. Răsună

transmitem poporului

An de an se întărește și 
publica Populară Bulgaria, 
noaște un avint conținu, se 
ei națională.

Poporul sovietic urează
muncitorilor, țăranilor, intelectualilor, între
gului popor bulgar noi succese în constru
irea vieții noi, socialiste, urează sincer întă
rirea sub toate aspectele, dezvoltarea și în
florirea Bulgariei democrat populare.

Am venit la dumneavoastră din Belgrad 
unde am dus tratative cu conducătorii Iugo
slaviei. Aceste tratative s-au desfășurat în- 
tr-un spirit de prietenie și înțelegere reciprocă 
și s-au încheiat cu succes prin semnarea De
clarației comune a guvernelor Uniunii Sovie
tice și Iugoslaviei. In cursul tratativelor s-a 
vădit năzuința sinceră a guvernelor celor 
două țări spre dezvoltarea continuă a cola
borării multilaterale dintre Iugoslavia și 
Uniunea Sovietică, ceea ce corespunde pe 
deplin intereselor celor două țări, intereselor 
celorlalte popoare, intereselor cauzei păcii 
și socialismului.

Ca urmare a tratativelor sovieto-iugoslave 
s-a pus capăt perioadei cind bunele relații 
între țările noastre au fost tulburate. Este 
absolut limpede că această tulburare a rela
țiilor convenea numai forțelor reacțiunii și 
agresiunii imperialiste, care încearcă să îm
pingă popoarele unul împotriva altuia, să 
semene între ele discordie și vrajbă pentru 
a-;i duce mai ușor la îndeplinire planurile 
lor antipopulare, perfide.

Astăzi putem spune că acum este deschisă 
calea pentru stabilirea și dezvoltarea rela
țiilor de prietenie între Uniunea Sovietică 
și toate țările de democrație populară, cu 
Republica Populară Federativă Iugoslavia.

In timpul șederii în Iugoslavia am stat de 
vorbă cu conducătorii guvernului și Uniunii 
comuniștilor din Iugoslavia, cu președintele 
Republicii Iugoslave, tovarășul Tito. Am vi
zitat multe regiuni ale țării, am stat de 
vorbă cu oamenii muncii și am văzut că în

ciuda greutăților pe care a trebuit să le în
frunte Iugoslavia, ca urmare a tulburării 
relațiilor dintre ea și țările noastre, Iugo
slavia nu a renunțat la suveranitatea ei, și-a 
menținut pe deplin independența națională 
în fața lagărului imperialist.

Ca urmare a tratativelor s-a creat o atmos
feră sănătoasă, normală, au fost netezite 
căile pentru dezvoltarea continuă a relații
lor de prietenie și pentru colaborarea multi
laterală dintre Iugoslavia și Uniunea Sovie
tică. îmbunătățirea relațiilor dintre U.R.S.S. 
și Iugoslavia va constitui o nouă contribuție 
la opera de atenuare a încordării internațio
nale și de întărire a cauzei păcii.

Este neîndoielnic că tratativele sovieto-iu- 
goslave vor servi interesele tuturor popoa
relor iubitoare de pace, interesele oamenilor 
muncii din toate țările, care au primit cu 
un sentiment de aprobare comunicatul cu 
privire la rezultatele pozitive ale tratativelor 
sovieto-iugoslave. Cu o deosebită satisfacție 
au fost primite rezultatele acestor tratative 
de către popoarele Uniunii Sovietice și ale 
țărilor de democrație populară, de oarece po
poarele acestor țări au fost timp de mulți 
ani legate de popoarele Iugoslaviei prin lup
ta comună pentru aceeași cauză.

Tovarăși 1
Uniunea Sovietică și Republica Populară 

Bulgaria duc în mod consecvent și ferm o 
politică de pace și luptă pentru atenuarea 
încordării internaționale. Această politică, 
care corespunde intereselor tuturor popoare
lor, o apără, împreună cu noi, marea Repu
blică Populară Chineză, toate țările de de
mocrație populară și toate popoarele iubitoa
re de pace. Pe zi ce trece cresc și se întă
resc forțele puternicului nostru lagăr socia
list și convingerea că nici un fel de uneltiri 
ale cercurilor reacționare agresive nu vor 
reuși niciodată să împiedice mersul nostru 
înainte. (Aplauze prelungite)

Fiecare țară din acest lagăr își aduce con
tribuția sa la cauza noastră comună. Glo-

popor bulgar aduce o contribuție dem- 
cauza luptei pentru pace, la cauza în- 
pozițiilor socialismului. Cu cît oame-

riosul 
nă la 
tăririi 
nii muncii din țările noastre muncesc mai 
bine, cu atît mai trainică este cauza păcii, 
cauza socialismului 1

Să muncim deci, tovarăși, cu abnegație 
pentru triumful acestei mărețe cauze! (Ova
ții prelungite).

Trăiască poporul frate bulgar 1 (Ovații pre
lungite, urale).

Trăiască prietenia dintre popoarele Uniu
nii Sovietice și Republicii Populare Bulgaria! 
(Ovații 
„Ura !“, 
Uniunea

furtunoase, prelungite, se strigă 
„Prietenie veșnică!“, „Trăiască 

Sovietică !“)
★

3 (Agerpres). — Agenția Telegra-SOFIA
fică Bulgară transmite : In seara zilei de 3 
iunie, cu prilejul vizitei făcute la Sofia de 
N. S. Hrușciov, N. A. Bulganin și A. I. Mi
koian, Consiliul de Miniștri al Republicii 
Populare Bulgaria și Comitetul Central al 
Partidului Comunist din Bulgaria au oferit 
o mare recepție.

La recepție au luat parte membrii delega
ției guvernamentale sovietice care au parti
cipat la tratativele sovieto-iugoslave de la 
Belgrad : N. S. Hrușciov, membru al Prezi
diului Sovietului Suprem al Uniunii Republi
cilor Sovietice Socialiste și prim secretar al 
Comitetului Central al Partidului Comunist 
al Uniunii Sovietice ; N. A. Bulganin, preșe
dintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S.; 
A. I. Mikoian, prim vicepreședinte al Con
siliului de Miniștri al U.R.S.S.

Din partea bulgară la recepție au luat 
parte Vîlko Cervenkov, președintele Consi
liului de Miniștri al Republicii Populare 
Bulgaria; Gheorghi Damianov, președintele 
Prezidiului Adunării Populare și alții.

La recepție au participat ambasadorul ex
traordinar și plenipotențiar al U.R.S.S. în 
Bulgaria, I. K. Prihodov, și alți membri ai 
corpului diplomatic. Recepția s-a desfășurat 
într-o atmosferă cordială.

« După cum s-a mai anunțat în presa so
vietică, locțiitorul premierului Consiliului de 
stat și ministrul Apărării al Republicii Popu
lare Chineze, Pin De-huai, care a luat parte 
la Conferința de la Varșovia a statelor euro
pene pentru asigurarea păcii și securității în 
Europa în calitate de observator al Republicii 
Populare Chineze, a stat cîtva timp în
U. R.S.S. ca oaspete al guvernului sovietic. 
La 2 iunie Pin De-huai și persoanele care îl 
însoțesc au părăsit U.R.S.S. înapoindu-se pe 
calea aerului în patrie. (TASS).

•o La 2 iunie, în Marele Palat al Kremli
nului, A. P. Volkov, președintele Sovietului 
Uniunii al Sovietului Suprem al U.R.S.S. și
V. T. Lațis, președintele Sovietului Naționali
tăților al Sovietului Suprem al U.R.S.S., au 
primit delegația parlamentară suedeză în 
frunte cu Gustaf Nilsson, președintele celei 
de a doua Camere a Riksdagului. (TASS).

•9 Oamenii sovietici au urmărit cu mare 
interes vizita delegației guvernamentale a 
U.R.S.S. în Iugoslavia. La 2 iunie pe ecra
nele cinematografelor din Moscova spectatorii 
au vizionat un film special ..Delegația gu
vernamentală sovietică la Belgrad". (TASS).

« La 2 iunie, primul ministru al Indone
ziei, AU Sastroamidjojo a oferit la Pekin o 
recepție de rămas bun la care au participat 
peste 1.000 de persoane. Printre oaspeți au 
fost: Mao Țze-dun y&ședintele Republicii 
Populare Chineze, Lia Șao-ți președintele 
Comitetului permanent al Adunării reprezen
tanților populari din întreaga Chină, Citi En- 
lai, premierul Consiliului de Stat al R. P. 
Chineze, precum și alți conducători ai gu
vernului R. P. Chineze, reprezentanți ai 
vieții publice și membri ai corpului diplo
matic. (CHINA NOUA).

® După cum anunță ziarul „Liberation", 
ministrul francez al Afacerilor Externe, 
Pinay, lulnd cuvîntul în fața Comisiei pen
tru Afacerile Externe a Adunării Naționale,

a declarat că guvernul Franco cere guver
nului francez să expulzeze din Franța pe 
membrii guvernului republican spaniol, să 
dizolve toate organizațiile anti-franchiste, 
să le interzică editarea oricărei publicații 
tipărite și să interzică emigranților spanioli 
să locuiască în apropiere de granița franco- 
spaniolă. Dacă aceste pretenții vor fi satis
făcute, Franco promite că va înceta cam
pania împotriva politicii franceze în Maroc, 
pe care o desfășoară posturile de radio spa
niole. „Liberation" cheamă opinia pu
blică franceză să ia apărarea republicanilor 
spanioli și „să nu admită ca Pinay să cedeze 
în fața șantajului dictatorului fascist". (Ager, 
preș).

o La 2 iunie președintele Argentinei, Juan 
Peron, însoțit de ministrul Afacerilor Exter
ne al Argentinei, Remorino, ministrul Afa
cerilor Economice, Morales, și de alți mem
bri ai guvernului argentinian a vizitat ex
poziția industrială a Uniunii Sovietice din 
Buenos Aires. (TASS).

'• In conformitate cu înțelegerea realizată 
înainte între guvernul Uniunii Sovietice și 
guvernul Japoniei, la I iunie 1955 au înce
put la Londra tratativele între reprezentan
tul U.R.S.S., I. A. Ma'.ik și reprezentantul la. 
poniei, Siuniți Mațumoto, cu privire la nor
malizarea relațiilor sovieto-japoneze. (TASS) 

o La propunerea Comisiei Internaționale 
de supraveghere și control, înaltul Coman
dament al Armatei Populare Vietnameze a 
aprobat prelungirea pînă la 20 iulie 1955 a 
termenului in care populația civilă va putea 
circula între Vietnamul de nord ș'i Vietnamul 
de sud. (AGENȚIA VIETNAMEZA DE IN
FORMAȚII).

• Delegația oamenilor de știință japonezi, 
care au vizitat Uniunea Sovietică timp de 
trei săptămîni la invitația Academiei de Ști
ințe a U.R.S.S., a părăsii Moscova la 2 iu
nie. (TASS).

„Cursa Prieteniei Romîno-Bulgare** București Solia
GABROVO 3 (prin telefon de la trimisul 

special al Agenției „Agerpres")
In orașul Gabrovo, vestjtul centru textil 

al R. P. Bulgaria, situat la poalele munților 
Stara Pianina, ciclistul bulgar Milco Dimov 
a cîștigat prima etapă a competiției cicliste 
internaționale București-Sofia, „Cursa Prie
teniei Romîno-Bulgăre" organizată de ziare
le „Informația Bucureștiului" și „Vecerni 
Novini". Cunoscutul rutier bulgar a obținut 
victoria după un spectaculos sprint final de 
etapă disputat cu ciclistul romîn C. Dumi
trescu, cel de al doilea principal animator 
al acestei etape neașteptat de grele. Dimov 
și Dumitrescu au sosit cu aproape 10 minu
te avans' față de Moiceanu (R.P.R.), clasat 
pe locul trei, care după ce a participat la 
principala evadare a etapei a slăbit pedala- 
jul pe ultimii 30 km, pierzînd contactul cu 
cei doi fugari. Cicliștii din lotul R.P.R. au 
avut o comportare bună, făcînd cu succes 
față traseului foarte greu, care poate fi echi
valat cu o adevărată etapă de munte. In

clasamentul primilor 15 cicliști sosiți, 11 
sînt reprezentanții lotului R.P.R.

Iată clasamentul primilor 15 sosiți în a- 
ceastă etapă : 1. M. Dimov (R. P. Bulgaria) 
a parcurs 222 km în 7h 15'08“ (timp cu boni
ficație 7h 14’ 08”) ; 2. C. Dumitrescu
(R.P.R.) 7hl5’08” (timp cu bonificație 7h 
14’38”); 3. Moiceanu (R.P.R.) 7h26’18”; 
4. Ioniță (R.P.R.) 7h 28’49”; 5. Krîstev
(R. P. Bulgaria) același timp; 6. Ognenschi 
(R. P. Bulgaria) același timp; 7. Maxim 
(R.P.R.) același timp; 8. Sebe (R.P.R.) a- 
celași timp; 9. Bobcev (R. P. Bulgaria) 
7h29’49”; 10. Țupa (R.P.R.) același timp; 
II. Schuster (R.P.R.) 7h 30’36” ; 12. Istrate 
(R.P.R.) 7h 33’ 08” ; 13. Vasilescu (R.P.R.) 
7h 33’ 15”; 14. Constantinescu (R.P.R.) 7h 
34’45”; 15. Nuță (R.P.R.) 7h39’23”.

Astăzi are loc cea de a Il-a etapă Gabro
vo—Plovdiv (160 km). Este o etapă dificilă 
în care cicliștii vqr trebui să escaladeze 
vîrful Stoletov prin pasul Șipka. i

(Agerpres)

Ecouri In străinătate Sovietice Socialiste

NEW YORK 3 (Agerpres). — TASS trans
mite : Toate ziarele de dimineață consacră 
nn spațiu important declarației guvernelor 
U.R.S.S. și R.P.F.L, semnată la 2 iunie la 
Belgrad. Ziarul „New York Times" reproduce 
textul declarației. Știrile corespondenților de 
la Washington ai ziarelor, care cuprind 
ecouri ale încheierii tratativelor sovieto-iugo
slave, dovedesc nemulțumirea anumitor 
cercuri din S.U.A. nu numai în legătură cu 
rezultatele tratativelor sovieto-iugoslave, ci 
și cu însăși faptul că ele au avut loc.

Exprimînd diferite bănuieli și presupuneri 
în legătură cu însemnătatea tratativelor și 
influența pe care acestea o vor exercita asu- 
pra situației internaționale, corespondenții și 
observatorii dezvăluie tendința diplomației 
americane de a nu considera Iugoslavia ca 
un factor de sine stătător și independent pe 
arena internațională, ci ca un stat care ar fi 
obligat să urmeze conducerea politicii ex
terne americane.

In diferitele -comentarii ațe presei se în-

ale Declarației guvernelor Uniunii Republicilor 
și Republicii Populare

trevăd amenințările prost camuflate și alu
ziile la posibilitatea unor represiuni econo
mice din partea S.U.A. In legătură cu reche
marea Ia Washington a ambasadorului 
S.U.A. la Belgrad de către departamentul de 
stat „pentru un raport", cîteva ziare se pro
nunță pentru ducerea într-un viitor apropiat 
a unor tratative între S.U.A., Anglia și 
Franța — pe de o parte, și Iugoslavia — pe 
de altă parte.

ir
LONDRA 3 (Agerpres). — TASS trans

mite : Toate ziarele engleze publică la. loc 
de frunte știrea încheierii tratativelor sovie- 
to-iugoslave. „Times" consacră rezultatelor 
tratativelor un articol redacțional. „New 
Chronicle" și „Daily Mail" publică articole 
ale observatorilor lor în legătură cu această 
temă. Din comentarii reiese iritarea în le
gătură cu încheierea cu succes a tratativelor 
sovieto-iugoslave.

Declarînd că „adevăratele consecințe ale 
tratativelor care, au avut loc săptămîna a-

Federative Iugoslavia 
ceasta la Belgrad, nu se vor vădi dintr-o 
dată", „Times" scrie însă că în ultima ins
tanță călătoria delegației guvernului U.R.S.S. 
la Belgrad „poate avea consecințe impor
tante nu numai pentru Iugoslavia și Rusia", 
ci și pentru toate țările Europei răsăritene.

La Ministerul Afacerilor Externe al An
gliei s-a refuzat în seara zilei de 2 iunie să 
se comenteze declarația sovieto-iugoslavă 
pînă cînd ea nu va fi amănunțit studiată.

★
PARIS 3 (Agerpres). — TASS transmite: 

Rezultatele tratativelor sovieto-iugoslave se 
află pe primul plan al comentariilor presei 
pariziene. Ziarele au publicat textul integral 
sau o expunere foarte amănunțită a Decla
rației guvernelor U.R.S.S. și R.P.F.L, sub
liniind că rezultatele tratativelor sînt de na
tură să exercite o foarte mare înrîurire asu
pra dezvoltării, ulterioare a evenimentelor 
internaționale. Comentariile presei burgheze 
oglindesc nemulțumirea stîrnită de încheie
rea cu spcccs a tratativelor sovieto-iugo- 

slave în acele cercuri ale țărilor occidentale 
care nu sînt interesate într-o adevărată în
tărire a prieteniei între popoare.

Ziarul „Le Figaro" scrie că guvernele ce
lor trei puteri apusene doresc să fie infor
mate de urgență asupra tratativelor sovie
to-iugoslave și că în acest scop ele și-au 
convocat ambasadorii din Belgrad.

Ziarul „Combat” a- publicat un articol în 
care scrie: „încă înainte de încheierea tra
tativelor ruso-iugoslave se putea afirma că 
ele vor constitui un punct de cotitură în po
litica europeană, ca să nu zicem mondială”.

După părerea ziarului „Le Parisien Libere", 
declarația comună este o dovadă a unei 
„înțelegeri de principiu" asupra necesității 
de a se depune eforturi pentru slăbirea în
cordării internaționale.

In articolul său de fond consacrat rezul
tatelor tratativelor sovieto-iugoslave, ziarul 
„L’Aurore" este nevoit să recunoască că în 
ansamblu întîlnirea a fost încununată de 
succes.

SPECTACOLE

cărți;
Libelula; Mun- 
Calul Troian; 

de Estradă al 
Nr. 174) 20.00 ;

„23 August**

C.F.R. ’(Giuiești)’ 19,30;
Aculina; Ansamblul 

din calea Victoriei
Teatrul de vară „

de muzică distractivă romînească, 
Malagamba; Circul de Stat 20; Pri-

TEATRE; Teatrul de Operă șl Balet al R.P.R. 
19,30: Rusalka; Național „I. L. Caragiale" (sala
Comedia) 19.30: Revizorul; Național „1. L. Cara
giale** (sala Studio) 19,30; Platon Crecet; Armatei 
(sala din Bd. Magheru) 19,30; De partea cealaltă; 
Armatei (sala din calea 13 Septembrie) 19,30: Ju
cătorul de cărți; Căsătoria; Municipal 19,30: 
Arcul de triumf; Tineretului 19,30;....................
citoresc ~ ~ . .....................
Opereta 19,30- 
R.P.R. (sala ’ 
Cer cuvîntul; 
20,30; Concert 
dirijor Sergiu 
măvara la circ.

CINEMATOGRAFE; Patria, București, Grădina 
„Progresul", Libertății ; Imblînzitoarea de tigri ; 
Republica, I C. Frirnu, înfrățirea între popoare, 
23 August: Neamul Jurbinilor; Magheru, Victoria; 
Eu și bunicul; Filimon Sîrbu, Elena Pavel: Con
știința; Maxim Gorki; Săgeata sboară în țara bas
melor; Muzicanții de la Brema; Unde este Mișa; 
Lumina, Gh. Doja; Merele de aur; Tineretului; Din 
Argentina în Mexico; Timpuri Noi; Un tezaur al 
artei populai e; Pionieria nr. '__ *___
Sport sovietic 3/955; Știință și tehnică nr. 53/954; 
Pionier nr. 2/955 (sovietic); Al. Popov: Cine-și iu
bește nevasta- 8- Martie: 2 X “
Vasile Roalta, Unirea ; Mînăstirea din Parma ; 
Cultural; Cei tiei mușchetari; C. David; Copiii din 
Hiroshima; Al. Sahia; Submarinul 323; Flacăra: 
Contele Mișka; T. Vladimirescu: Ivan cel Gioaznic; 
Arta; Cîntecul fluviilor; Munca; Doi acri de pă- 
mînt; Miorița; Tinerețea lui Maxim; Moșilor, Popu
lar: Portul din nordj Hie P.Lntille; Hamlet; M. E- 
minescu:’ Directorul nostru; Pui de șoimi.

1/1955; (romînesc);

2 = cîteodată 5; 
din Parma ;

Timpul probabil
Buletinul Institutului Meteorologic CcîWP

In București pentru următoarele trei zile- V e- 
mea continuă să se încălzească. Cerul va fi tem
porar noros, mal ales după amiezile cînd se vo<* 
semnala averse de ploaie cu descărcări electrice. 
Vînt slab. Temperatura în creștere.

In țară pentru următoarele trei zile; Vremea 
continuă să se încălzească, cerul menținindu-se 
variabil mai mult noros, în regiunea de munte fi 
nord-estul țării. Averse temporare și locale <le 
ploaie vor cădea mai ales după amiezile. Vînt 
slab. Temperatura în creștere mal accentuată la 
sfîrșitul intervalului, va fi cuprinsă noaptea între 
5 grade și 15 grade, iar ziua între 18 grade și 27 
de grade.

„LOTO-CENTRAL"
La tragerea „Loto-central" din 3 iunie 

a.c. au fost extrase din urnă următoarele 
nouă numere :

12 60 48 72 24 23 58 9 82
Premiul general pe țară este de 1525672 lei.
Biletele cîștigătoare la tragerea dm 3 iun'e 

a.c. se depun ,pînă cel mai tîrziu marți 7 
iunie a. c. ora 13, la agențiile autorizate de 
I. S. „Loteria".

Tragerea următoare va avea loc vin^H 
viitoare 10 iunie a. c.
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